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11. srečanje lokalnih časopisov 
Slovenije, 17.10. 2008

Glavni in odgovorni urednik Podlehniške žvegle, mag. Ivo BAN

"X ^"Slovenski Bistrici je bilo 17. oktobra letos 11. srečanje glavnih urednikov 
V in novinarjev lokalnih časopisov Republike Slovenije. Potekalo je v 

viteški dvorani gradu Slovenska Bistrica.

Glavni in odgovorni urednik Podlehniške žvegle, Ivo Ban, se je tovrstnega srečanja 
udeležil prvič. Tema glavnega uvodnega predavanja in poznejše diskusije je 
imela naslov, kako oblikovati, predstaviti in opisati dogodke oz. kako pripraviti 
članke o lokalnem dogajanju. O tem je govorila dr. Sonja Merljak Zdovc, ki 
je, kakor je bilo razbrati, poudarila predvsem, da je priprava člankov v obliki 
suhoparnega podajanja poročil, brez prepletanja realnega dogajanja z literarno 
obarvanimi (ponotranjenimi) prvinami, stvar preteklosti. Togih, po vrhu pa 
še senzacionalističnih poročil bralci ne želijo več brati. V lokalne časopise zato 
spadajo tudi oz. predvsem dogodki o 'malem človeku1 iz okolja, v katerem časopisi 
nastajajo. Za velike skrbi, težave, bolesti, tiha hrepenenja in potlačena čustva 
'malega človeka' se 'veliki časopisi' namreč ne zmenijo. Pogosto in kar naprej 
nam poskušajo vsiljevati način razmišljanja in uspešno oblikujejo tudi skrivljeno 
sliko t. i. javnega mnenja. Vsega tega v lokalnih časopisih ni, saj se ustvarjalci 
in bralci člankov med seboj poznajo, kar je že samo po sebi temeljni garant za 
objektivno in pristno poročanje o zadevah z lokalnega področja.

Letošnje srečanje je bilo med vsemi dosedanjimi velika izjema, saj se gaje nasploh 
prvič udeležil tudi predsednik države Danilo Turk. Imel je odlično predavanje 
na temo velike pomembnosti in vloge lokalnih časopisov, urednikov 
in novinarjev, in sicer z vidika zagotavljanja pravice do neposrednega 
obveščanja občanov in objavljanja informacij s poudarkom na svobodi 
pisnega in ustnega izražanja vsakega človeka, posameznika. Pravice, ki nam 
je zagotovljena že na podlagi temeljnih pravic in svoboščin, ki izhajajo iz Ustave 
Republike Slovenije. Tega se, po mnenju predsednika, pogosto ne zavedamo 
dovolj. Udeleženci so v anketi, ki je bila opravljena in istega dne pisno objavljena 
v priložnostni izdaji časopisa Panorama (med njimi je bil tudi predstavnik naše 
občine), izrekali številne pohvale in priznanja organizatorju. Naslednje leto bo 
srečanje v Suhi krajini.

Vaš uvodničar

OB BOŽIČU MIRU, RADOSTI, VELIKO VREČO POLNO SREČE, 

IN DA SE IZPOLNIJO VAM V LETU NOVEM ŽELJE VAŠE HREPENEČE, 

ŽELIJO ČLANI UREDNIŠKEGA ODBORA PODLEHNIŠKE ŽVEGLE 
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PODLEHNIŠKA ŽVEGLA 
je javno glasilo Občine Podlehnik.
Izdajatelj: Občinski svet Občine Podlehnik
Naslov izdajatelja in uredništva: Občina Podlehnik 21, 
2286 Podlehnik
Odgovorni urednik: mag. Ivo BAN
Uredniški odbor: Ivo Ban, Jožefa Svenšek in Stojan Kojc
Lektoriranje: Darja Koren
Telefon: (02) 788 40 60 (tajništvo Občine Podlehnik) 
E-pošta: tajništvo.podlehnik@podlehnik.si 
Oblikovanje, priprava za tisk in tisk: Tercia tisk, Ptuj,
Ob železnici 23, 2250 Ptuj, tel.: (02) 788 02 50, 
e-pošta: tercia.tisk@siol.net
Naklada: 750 izvodov
Javno glasilo Občine Podlehnik prejmejo brezplačno vsa gospodinjstva ter 
javne institucije in zavodi na območju Občine Podlehnik. Posamezni izvodi 
se dostavijo sosednjim občinam in javnim knjižnicam.
Na podlagi 25. člena Zakona o davku na dodano vrednost (DDV) sodi Pod
lehniška žvegla med proizvode, za katere se DDV obračunava po stopnji 
8,5 %.
Javno glasilo Občine Podlehnik je na podlagi Zakona o medijih in obvezne pri
glasitve medija vpisano v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo, 
Maistrova ul.10, Ljubljana.
Uredništvo si pridržujejo pravico do krajšanja prispevkov, sprememb naslo
vov in razporejanja prispevkov glede na aktualnost vsebin.

Fotografija na naslovnici: Foto Tone

~ Podlehniška ~
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Spoštovane občanke in občani!
i

Župan Občine Podlehnik,
Marko Maučič

T eto je pri koncu. Treba bi se bilo ozreti nazaj in pogledati, kaj smo v prejšnjem letu postorili v naši občini. S skromnimi 
-L/sredstvi, s katerimi razpolagamo, smo naredili kar nekaj, čeprav vem, da so mnenja deljena. O rezultatih smo poročali že v 
prejšnjih številkah in tudi iz prispevkov v tej številki našega glasila so razvidne aktivnosti v naši lokalni skupnosti, zato o tem ne 
bi posebej pisal.

V zadnjem času dobivam z vaše strani največ vprašanj glede projekta avtocestnega odseka skozi našo občino. Kot je razvidno 
iz javnega naznanila ministrstva za okolje in prostor, ki je objavljeno tudi v tej številki, se bo začela javna razgrnitev projekta v 
ponedeljek, 5. januarja 2009, in bo trajala do 5. februarja. Medtem si boste lahko na sedežu občine ogledali projekt in, kar 
je najbolj bistveno, podali pisne pripombe. 22. januarja 2009 bo javna obravnava, na kateri bodo tudi predstavniki Družbe za 
avtoceste v Republiki Sloveniji (Dars), ki je naročnik, projektanti in predstavniki odgovornih ministrstev. Že zdaj prosim vse, ki 
želite podati svoje pisne pripombe, da to storite še pred tem rokom. Nekaj vprašanj bomo morali urediti v soglasju s prizadetimi 
zaselki, zato bom že pred javno razgrnitvijo sklical delne zbore občanov, da bomo skupaj ugotovili, na kaj je treba opozoriti na 
določenem odseku in kaj dodatno zahtevati v fazi načrtovanja, da bo projekt izveden tako, da bo najbolj sprejemljivo za lokalno 
skupnost, posamezne zaselke ali gospodinjstva. Želim, da se v pripravo projekta aktivno vključimo vsi, saj lahko spremembe 
in dopolnitve projekta zahtevamo in pogojujemo samo do sprejetja državnega prostorskega načrta. Poznejše spremembe 
so zelo težko izvedljive in proceduralno zahtevne. Januar naj bo mesec aktivnih razmišljanj in dejanj o projektu avtocestnega 
odseka, ki bo potekal skozi našo občino.

Naj poudarim, da je prav tako kot projekt avtoceste 
pomemben projekt vzporedne regionalne ceste, po kateri se 
bodo vozili vsi, ki ne bodo želeli na avtocesto, in bo hkrati 
tudi naša pot med zaselki po dolini. Zahtevati moramo, da bo 
tudi ta projekt vključen v državni prostorski načrt na celotni 
dolžini in da bo izveden istočasno kot gradnja avtoceste. Pri 
tem moramo izpostaviti zlasti varnost lokalnega prebivalstva, 
ki bo zaradi bolj kakovostnega vozišča in gostejšega prometa 
veliko bolj ogroženo, kot je danes.

Našo lepo dolino je že pred mnogimi leti kot meč presekala »nova cesta«. O tem, da avtoceste ne bi gradili, ni vredno 
razmišljati, saj manjka le še naš odsek in Evropa bo povezana z Jadranskim morjem. Izkoristimo to raje kot priložnost za 
prihodnji razvoj kraja.

ŽELIM VAM MIRNE BOŽIČNE PRAZNIKE.
UŽIJTE S SVOJIMI NAJDRAŽJIMI BLAGOSLOVLJEN MIR, KI NAJ VAS SPREMLJA NA VSEH POTEH.

V NOVO LETO NAJ VAS POPELJETA SREČA IN ZDRAVJE, V BOLJŠE ČASE PA TRDEN IN ODLOČEN KORAK.

Hkrati vam voščim tudi ob dnevu samostojnosti in enotnosti.

VOŠČILOM SE PRIDRUŽUJEJO TUDI 
PODŽUPAN, SVETNICA IN SVETNIKI.

" Pfjcllehniškri "
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Veliki intervju:

Intervju s prvim častnim občanom Občine Podlehnik, g. Ludvikom Maučičem

Kakšni so vaši spomini na 
otroška leta “v rajski dolini 
med haloškimi griči”?

Spomini na otroška leta se
gajo daleč nazaj, saj sem 
rojen že leta 1935, v Za
klu 41. Tu bivam še danes. 
Imenovali ste rajsko dolino. 
Dolina Rogatnice je bila ta
krat res takšna. Potok je bil 
za nas rajska reka, veletok. 
V njegovi strugi je tekla bi
stra voda, da smo se v njej 
lahko kopali od pomladi do 
sv. Lovrenca (10. avgust). 
Ta svetnik je vrgel v vodo 
led in kopanja je bilo konec. 
Rogatniški tolmuni so nam 
nadomeščali bazene. Lovili 
smo ribe in rake jelšarje ter 
nabirali školjke. Na obrež
ju potoka smo gradili male 
peči, v katerih smo pekli 
koruzo in krompir. Seveda 
smo že predšolski otroci pa
sli živino.

Kam vas je življenjska pot 
vodila po osnovni šoli?

Osnovno šolo sem začel 
obiskovati leta 1941, ko so 
Nemci okupirali naš kraj, 
vse do marca leta 1945, ko so 
šolo zasedli nemški vojaki - 
do maja 1945. Osnovno šolo 
smo jeseni leta 1946 končali 
in štirje smo nadaljevali šo
lanje na nižji gimnaziji na 
Ptuju (Vladimir Predikaka, 
Konrad Feguš, Stanislav Lo- 
zinšek in jaz). Po gimnaziji 
sem leta 1955 hotel nadalje
vati študij v Ljubljani. Nato 
sem služil Jugoslovansko 
ljudsko armado (JLA) in 
tudi službo na Ptuju, vse do 
upokojitve v istem podjetju.

Načrtoval sem tudi družino, 
saj jo poznate.

Vas lahko uvrstimo med “sta
roste” teh krajev - v smislu ži
vega spomina na mnoge lepe 
in slabe dogodke?

Seveda me lahko uvrstite 
med staroste, med mlajše 
(ha-ha). Spomini na lepe 
dogodke so zelo živi, na sla
be pa rad pozabim.

Kot odraščajoči mladenič ste 
bili priča vojnemu in povoj
nemu obdobju. Kaj lahko po
veste o tem?

Res sem bil priča predvoj
nemu obdobju, vojni in po
vojnim dogodkom. Vsega 
se dobro spomnim. Nemški 
bombniki so preletali Halo
ze 6. aprila 1941, na cvetno 
nedeljo (napad na Beograd). 
Seveda je ta vojna prizadela 
vse človeštvo. To smo izve
deli pozneje, po vojni. Nam, 
otrokom, je vojna v Halo
zah prizanesla. V torek, 8. 
aprila 1941, pa je v dolino 
z zadnjimi močmi prihru
mela stara Jugoslovanska 
kraljeva vojska in pustila na 
travnikih (tu stoji danes mo
tel) vprežna vozila s topovi, 
“municijo” in nešteto konj. 
Naletaval je sneg. Vojaki so 
vse zapustili pred prihaja
jočo motorizirano nemško 
vojsko. Konje so okoliški 
kmetje uhlevili, a so jih po
zneje morali predati nemški 
oblasti. Otroci smo na paši 
spremljali zračne bitke med 
zavezniškimi in nemškimi 
letali. Spomnim se sestreli
tve nemškega letala lovca, ki 
je strmoglavilo v Mlakarjevo 
grabo jeseni leta 1944. Tudi

ameriški bombnik B17 je 
zasilno pristal v Pavovcih in 
zapeljal v strugo Rogatnice. 
Nemci so iz bombnika izčr
pali vso gorivo. Naši ljudje 
so bili deležni vojnega plena. 
Vsak, ki je prišel, je dobil li
ter bencina za vžigalnik. Mi 
otroci smo segali po bonbo
nih, ki jih je posadka pustila 
v letalu. Takrat sem prvič 
okusil žvečilni gumi. Bilo je 
v začetku marca 1945.

Dolga leta ste aktivno delo
vali na družbenopolitičnih 
področjih tukajšnjih krajev. 
Ali menite, da so si kraji 
današnje Občine Podlehnik 
znali v preteklosti ustrezno 
rezati svoj kruh? Če ne, kje so 
bile ovire?

Nisem bil pretirano angaži
ran v politiki. Leta 1982 sem 
bil bolj določen kot izvoljen 
za predsednika Sveta Kra
jevne skupnosti (KS) Pod
lehnik. Še prej sem štiri leta 
vodil delegacijo naše kra

jevne skupnosti v Zboru KS 
Skupščine občine Ptuj.
Med predsedovanjem svetu 
KS sem bil tudi predsednik 
Skupnosti za ceste obči
ne Ptuj, zadnji predsednik, 
nato se je ukinila, in delegat 
v Skupnosti za ceste Repu
blike Slovenije. Med mojim 
predsedstvom v skupnosti za 
ceste smo v naši KS moder
nizirali nekaj odsekov lokal
nih in krajevnih cest. Tudi 
pred osamosvojitvijo smo si 
znali rezati svoj kos kruha. 
Bili smo enotni v svojih po
gledih in si nismo postavljali 
ovir, kot je bilo to pozneje v 
samostojni občini.

Kaj so po vašem mnenju 
(bile) bistvene razvojne pred
nosti in kaj slabosti teh kra
jev?

Naš kraj (občina) ima nekaj 
komparativnih prednosti. 
Kraj, zaselki so mirni, prav 
namenjeni družinskemu 
bivanju. Infrastruktura je

" Podlehniška “
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že primerno razvita (elek
trifikacija, telefonija, vodo
vod, ceste). Vsakemu, ki bi 
še hotel bivati med nami in 
z nami razvijati Haloze, bi 
brezplačno dal kak hribček, 
na katerem bi lahko prepe
val Slomškovo En hribček 
bom kupil. Če pa mu kaj ne 
bi bilo všeč, bi tudi on pri
speval svoj del za narodov 
blagor. Prepričan sem, da 
prednosti prevladujejo pred 
slabostmi. Tudi tujci so za
čeli spoznavati lepote biva
nja pri nas na deželi. Njim 
svetujem, naj se tudi oni pri
lagodijo našim navadam, da 
jim haloški klopotec ne bo v 
nadlego.

Poskusite z nekaj besedami 
predstaviti lik, dušo, stiske in 
temeljne radosti podlehniške
ga Haložana.

Podlehničani (Trojičani) iz 
vseh trinajstih zaselkov so 
radoživi ljudje. V naših dru
štvih so angažirani na vseh 
področjih. Radi prihajajo na 
prireditve, ki jih organizira
jo društva. Tudi občina daje 
primerno podporo, tako ma
terialno kot moralno, vsem, 
ki so za kaj dobrega. Seveda 
sredstev ni nikoli dovolj. Pa 
bo že šlo, saj je haloški člo
vek navajen skromnega.

Znani ste kot buden in kriti
čen opazovalec vsega doga
janja okrog sebe. Veljate za 
zmernega in dobro podkova
nega, umirjenega, radoživega 
in preudarnega sogovornika. 
Vaše izjave so argumentirane 
in podkrepljene s preverjeni
mi dejstvi, podatki ... Meni
te, daje bila to rdeča nit ime
novanja za prvega častnega 
občana Občine Podlehnik?

Ne vem, ali sem kritičen

opazovalec ali morda ner
gač. To vsekakor ne bi hotel 
biti. O Halozah sem prebral 
mnogo, a še vedno premalo. 
Naši ljudje so skozi vse čase 
težko delali za svoj ljubi kru
hek, da so na haloški grudi 
lahko preživeli. Literatura z 
začetka prejšnjega stoletja 
navaja, da zahteva en trs en 
kvadratni meter površine, 
en hektar vinograda pa dva 
tisoč ur in več ročnega dela. 
Danes s strojem opravimo 
vsa težka dela. Le rez in tr
gatev nam ostajata kot ročni 
deli, nam vsem v veselje.
Kaj je bila rdeča nit, da sem 
bil imenovan za prvega ča
stnega občana? Ne želim 
biti skromen, vendar častno 
občanstvo delim z vsemi 
svetniki svojega predsedo
vanja v KS. Vsi svetniki so 
s svojim brezplačnim delom 
in sugestijami prispevali k 
razvoju skupnosti. Vedno 
smo našli pot za prave re
šitve. Naj omenim, da smo 
v našem mandatu trikrat 
izglasovali krajevni samo
prispevek, ki je bil glavni vir 
sredstev takratne KS. Ljudi, 
ki so nam zaupali vodenje 
naše KS, nismo razočarali. 
Prepričan sem, da smo bili 
vsi uspešni.

Kako gledate na razvojne 
perspektive krajev v osrednjih 
Halozah? Bi bilo treba več 
energije posvečati krepitvi la
stne identitete, prepoznavno
sti, tržnim smernicam ...?

Sprašujete, ali imajo Haloze 
perspektivo? V to moramo 
verjeti in biti močno prepri
čani, sicer bi začelo prevla
dovati malodušje. Prepričan 
sem, da sta bila nekoč držav
no posestvo in pozneje kme
tijski kombinat organizator
ja obnove haloških vinogra

dov in tudi trženja. Menim, 
da brez tuje finančne pomo
či pri prepotrebni obnovi 
haloškega vinogradništva ne 
bo šlo, a tudi mlajši rod se 
bo moral vključiti v obnovo 
Haloz, od Zavrča do Makol. 
Zakonodajo bomo morali 
dopolniti. Neobdelane, za
puščene površine bi kazalo 
posebej obdavčiti in tako 
priti do sredstev za obnovo. 
Sklad kmetijskih in gozdnih 
zemljišč, denacionalizacijski 
upravičenci, zasebniki, vsi, 
ki neodgovorno ravnajo z 
nekoč obdelanimi površina
mi, naj te predajo v obdelavo 
tistim, ki so zanje zainteresi
rani. Prizadete občine bodo 
morale na tem področju 
učinkoviteje nastopiti. Prav 
tako tudi inšpekcijski orga
ni. A vemo, da država ne bo 
kaznovala same sebe. To naj 
uredijo občine, v katerih se 
nekoč obdelana zemlja zara
ščajo s plevelom. Občine naj 
bodo še kako zainteresirane 
za dodatni vir sredstev.

In kako je z vašimi prosto
časnimi konjički in obve
znostmi, tako doma kot v 
društvih.

Seveda poznate moje pro
stočasne konjičke in upo
kojenski pozdrav: “Nimam 
časa.” Če me kdo vpraša ali 
imam “weekend”? Ne, imam 
“allweek”. Ves teden delam

na mali kmetiji in v vinogra
du. Moj konjiček je že preko 
50 let športno letalstvo. Še 
imam licenco športnega in 
jadralnega pilota. Sem tudi 
naj starejši ptujski letalec.
Že od ustanovitve sem kot 
vinogradnik in kletar vklju
čen v delo Društva vinogra
dnikov in sadjarjev Haloze. 
Na tem področju že 17 let 
dosegamo zavidljive uspehe. 
Vsako leto pokušamo vse 
boljša vina in prejemamo vi
soka priznanja za kakovost 
naših haloški vin.

Kakšno voščilo bi radi izrekli 
svojim sokrajanom in vsem 
občanom naše občine ob bo
žiču, novem letu ...?

Imejmo se lepo v letu 2009 
in še naprej. Bodimo srečni 
v svojih slikovitih Halozah. 
Če bomo imeli dovolj moči, 
bo vse v redu. Tudi nam, ki 
se hitreje utrudimo, lepe bo
žične in novoletne praznike.

Bi želeli kaj posebej izposta
viti, povedati?

Še bi lahko govoril, pa me
nim, da sem za novole
tno Žveglo dovolj povedal. 
Več kdaj drugič. Lepo se 
imejmo!

Pogovarjal se je odgovorni urednik 
Podlehniške žvegle, mag. Ivo BAN

- Podlehniška *
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Smeti, problem naš vsakdanji

Župan Marko Maučič

Q meti in ravnanje z odpad- 
Oki je tema prihodnjega 
leta, seveda za vse, ki še niso 
vključeni v odvoz odpadkov. 
Direktiva Evropske unije je, 
da je gospodarjenje z odpad
ki obvezna gospodarska jav
na služba, ki jo mora lokalna 
skupnost imeti organizirano 
za svoje občane.
Na širšem ptujskem območju 
za to skrbi podjetje Čisto me
sto s Ptuja. Odpadke, ki jih 
zbiramo, odvažajo na regijsko 
odlagališče Center za ravnanje 
z odpadki (CERO) Gajke. Dol
žnost vsakega posameznika je, 
da se vključi v sistem ravnanja 
z odpadki. Nekateri imamo že 
vrsto let zbirne posode in or

ganiziran odvoz, vsi drugi pa 
se bodo morali v sistem vklju
čiti v najkrajšem času. Naša 
občina je bila zaradi premajh
ne vključenosti prebivalcev 
v sistem ravnanja z odpadki 
grajana s strani pristojnih, 
zato mi je naloženo, naj se 
tudi sam aktivno vključim v 
to problematiko.
Novembra je stekla akcija na 
območju Strajne in Rodnega 
Vrha, v letu 2009 pa se bo na
daljevala na vseh območjih, 
kjer odvoz še ni organiziran. 
O tem bodo gospodinjstva, ki 
še niso vključena, pravočasno 
obveščena.
Naša obveza je tudi ločevanje 
odpadkov, zato bomo v pri
hodnjem letu v sodelovanju s 
Čistim mestom postavili vsaj

15 ekoloških otokov po vsej 
občini, tako da boste lahko 
odpadke odlagali ločeno, kot 
to določa zakonodaja. Že zdaj 
lahko vsak, ki je vključen v sis
tem ravnanja z odpadki in pre
jema položnice Čistega mesta, 
brezplačno odpelje na CERO 
Gajke smeti, ki pa jih mora 
odložiti ločeno po frakcijah. 
Za ravnanje z odpadki na na

šem območju je za zdaj še do
bro poskrbljeno, samo vklju
čiti se je treba v sistem gospo
darske javne službe. Pred tem 
moramo odpraviti morebitne 
zadržke za vključenost, ki so 
večinoma v stanju cestne in
frastrukture, ki ne omogoča 
vožnje tovornim vozilom, na 
tem področju pa poteka v ob
čini kar nekaj aktivnosti.

Seznam zbiralnic ločenih frakcij na območju občine 
Podlehnik:

Podlehnik
Gruškovje
Podlehnik
Podlehnik

Parkirišče 
Parkirišče 
Center 
Pred šolo

Ločene frakcije lahko občani odložijo na katerikoli 
zbiralnici ločenih frakcij!

Nekaj o pokopališčih in mrliški vežici

Župan Marko Maučič

"X 7"si dobro vemo, da niti 
V obe pokopališči niti mr

liška vežica na Gorci niso v 
takem stanju, da bi lahko bili 
vsaj delno zadovoljni.
Na Rodnem Vrhu je treba nuj
no urediti dostop do pokopali
šča in parkirišče, kar pa je po
vezano s soglasjem lastnikov, 
saj cesta poteka prek zasebnih 
zemljišč. Na Gorci pa je uredi
tev vežice in celotnega poko

pališča kislo jabolko, v katero 
moramo ugrizniti. Na prvem 
mestu je seveda izdelava pro
jekta in gradbene dokumenta
cije za celotno ureditev poko
pališča ter nato gradnja sama. 
Oboje skupaj ne bo majhen 
finančni zalogaj in še sam ne 
vem natančno, kako bomo to 
izpeljali. Bomo pa morali, in 
sicer čim prej, saj to sramoto 
že vsi skupaj težko gledamo. 
Najemniki grobov sicer pla
čujejo grobnino, ki pa po
krije le odvoz smeti in sveč

s pokopališča. Letos smo za 
odvoz odpadkov s pokopali
šča na Gorci odšteli okroglih 
13.000 evrov, za grobnine pa 
smo prejeli 13.700 evrov. Velik 
prispevek uporabnikov poko
pališč bi bil že, če bi sveče, ki 
jih prinašajo na svoje in druge 
grobove, po uporabi odnesli 
v svoje posode za smeti ali v 
center za ravnanje z odpadki. 
Dogaja pa se celo to, da obi
skovalci pokopališča s seboj 
pripeljejo cele vreče smeti, ki 
jih odložijo v zabojnike na po

kopališču. Rekli boste, da je to 
veliko bolje, kot da jih odvr
žejo v naravo. Res je. A vse to 
plačuje lokalna skupnost, torej 
mi vsi. Smeti pa so finančna in 
moralna obveza vsakega po
sameznika, kar pa je že tema 
drugega prispevka.
Če na kratko končam. Pro
jekt za mrliško vežico in ce
lostno ureditev pokopališča je 
v pripravi. Ko bo znana pre
dračunska vrednost, se bomo 
odločali o tem, kako in kdaj 
bomo projekt izpeljali.

OBVESTILO
Občinska uprava Občine Podlehnik obvešča vse lastnike, ki so gradili stanovanjske hiše in druge zgradbe do leta 1997, naj 
na sedežu Občine Podlehnik v Dolgoročnem in srednjeročnem družbenem planu Občine Podlehnik, ki je bil spremenjen in 
dopolnjen v letu 2002, preverijo, ali je parcela, na kateri stoji objekt, opredeljena kot stavbno zemljišče oziroma ali je parcela 
na poselitvenem območju, za katerega imate izdano gradbeno dovoljenje in geodetski načrt.

V kolikor boste ugotovili, da v Dolgoročnem in srednjeročnem družbenem planu Občine Podlehnik, ki je bil spremenjen in 
dopolnjen v letu 2002, ni parcela na območju poselitve, imate možnost, da oddate vlogo za spremembo oziroma dopolnitev 
plana z dokazilom o veljavnem gradbenem dovoljenju in geodetskim načrtom.

Vloge, ki bodo prispele do konca januarja 2009, bodo zajete v nov občinski prostorski načrt, ki bo sprejet predvidoma do 
konca leta 2009.

Občinska uprava, tajnik Miran Krajnc

■ Podlehniška "
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Realizacija investicij v jesenskih mesecih
mag. Sebastian Toplak, 
predsednik Komisije za prostorsko 
planiranje, infrastrukturo in 
gospodarjenje z nepremičninami

Ceste

T Tspešno zaključili 1. fazo 
obnove ceste v Ložini

Novembra smo uspešno za
ključili 1. fazo projekta Mo
dernizacija in rekonstrukcija 
cest na območju naselja Loži- 
ne, za katerega smo na razpi
su Razvoj obmejnih območij 
s Hrvaško uspeli pridobiti dr
žavna oz. evropska sredstva v 
višini 500.000,00 EUR.

bilo izbrano Cestno podjetje 
Ptuj.

V spomladanskih mesecih 
prihodnjega leta bomo nada
ljevali s pripravo podlage za 
asfaltiranje, ki se bo prav tako 
izvajalo v več fazah.

Asfaltiranje cest s pomočjo 
občanov

V jesenskih mesecih smo prav 
tako nadaljevali z asfaltira
njem krajših odsekov cest ob 
pomoči občanov. Tako smo v 
spodnjem Podlehniku asfal
tirali odcep od lokalne ceste 
Podlehnik mimo Svenškovih,

Prva faza obnove ceste v Ložini (foto: S. Toplak)

Glede na to, da gre za izje
mno zahteven odsek ceste in 
dejstvo, da so rezultati razpisa 
bili znani šele na začetku je
seni, je bila sprejeta odločitev, 
da se obnova izvede v več fa
zah. Prva faza je tako zajema
la predvsem zemeljska dela, 
izvedbo potrebnih razširitev, 
škarpiranja, utrditev brežin in 
odvodnjavanja, izvedbo pre- 
pustov in navoz ter utrjevanje 
drobljenca. Strošek izvedbe 1. 
faze je znašal 131.000,00 EUR 
z DDV. Na javnem natečaju 
je kot najugodnejši ponudnik

v dolžini 120 metrov. Občani 
so v lastni režiji izvedli vsa 
zemeljska dela, prepuste in 
navoz gramoza. Občina je iz
vedla asfaltno prevleko, ki je 
stala ca. 5.500,00 EUR.

V prihodnjem letu namera
vamo z začeto prakso nada
ljevati. Zavedamo se, da nave
den pristop ni idealen, in da 
so kritike o potrebi sofinanci
ranja do določene mere razu
mljive in upravičene, vendar 
je to za sedaj dejansko edini 
način, da ob sprejetih kredi

Prva faza obnove ceste v Ložini (foto: S. Toplak)

tnih obveznostih občine, in 
izvajanju večjih projektov, ki 
so prav tako nujni, vzporedno 
asfaltiramo še kakšen krajši 
odsek ceste.

Plan za prihodnje leto

V prihodnjem letu bomo na
daljevali z obnovo ceste v Lo
žini. S projektom obnove ceste 
v Strajni, v dolžini ca. 4,0 km, 
nameravamo kandidirati za 
evropska sredstva v višini ca.
600.000,00 EUR. Asfaltirati 
pa nameravamo tudi nekaj 
krajših odsekov cest, kar pa 
bo v precejšnji meri odvisno

od pomoči občanov. Glede na 
potrebe, in na do sedaj izra
ženi interes, smo za leto 2009 
zastavili okvirni plan obnove 
oz. asfaltiranja, ki se sicer, gle
de na javno - finančne prilive 
občine lahko še spremeni, in 
sicer:

- cesta v Podlehniku, od Žun
kovega do Trafelovega kri
ža,

- cesta v Jablovcu, v smeri 
Vrečar,

- cesta v Jablovcu (Dajnko
- Wricl),

- cesta v Podlehniku (Jeza
- Zajšek).

Asfaltiran odcep od lokalne ceste mimo Svenškovih v spodnjem 
Podlehniku (foto: S.Toplak)

■ Podlehniška “
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Komunalni prispevek po novem
mag. Sebastian Toplak, 
predsednik Komisije za prostorsko 
planiranje, infrastrukturo in 
gospodarjenje z nepremičninami

T"'\ržava je s sprejetjem za- 
-Lvkonodaje, ki narekuje nov 
način obračuna komunalne
ga prispevka na lokalni ravni, 
določenim občinam naložila 
precej trdi oreh. To še posebej 
velja za občine z razpršeno po
selitvijo in nizko gostoto pre
bivalstva. V takšnih občinah 
je za dosego določene ravni 
infrastrukturne opremljenosti 
namreč potrebna precej bolj 
obsežna in razvejena cestna, 
vodovodna in ostala infra
struktura. Seveda je tudi vre
dnost te infrastrukture, gledano 
na prebivalca veliko višja, kot v 
občinah z večjim številom in 
gostoto prebivalcev. Navedeno 
dejstvo se je pri izračunu ko
munalnega prispevka, v skladu 
z novo zakonodajo, izkazalo 
kot še posebej obremenilno, saj 
se pri izračunu komunalnega 
prispevka morajo upoštevati 
dejanski stroški izgradnje in
frastrukture, ki se nato delijo 
na število uporabnikov. Torej, 
že navadni izračun cez palec' 
pokaže, da je v primeru manj
šega števila uporabnikov le-ta 
do neke mere kaznovan, saj 
nanj odpade znatno višji stro
šek izgradnje, kot v primeru 
delitve na večje število uporab
nikov. Seveda je iz tega mogoče 
razbrati strateški cilj države, ki 
strmi k čim bolj strnjeni pose
litvi, vendar takšna aritmetika 
na območju Haloz nikakor ne 
vzdrži, prej obratno, saj so tisti, 
ki živijo v odročnejših in red
keje poseljenih predelih, s tem 
na nek način kaznovani, saj na 
njih odpade veliko višji strošek,

kot na tiste, ki živijo v strnjenih 
območjih.

Naša občina je, kar se tega tiče, 
še posebej izpostavljena, saj 
je na eni strani gostota poseli
tve z dobrih 42 prebivalcev na 
km2 druga najnižja med vse
mi podravskimi občinami, in 
imamo na drugi strani relativ
no dobro oz. kar se vodovoda 
tiče, zelo dobro izgrajeno in
frastrukturo, ki je seveda tudi 
precej vredna.

Rezultati prvih izračunov 
komunalnega prispevka za
našo občino so tako bili ka
tastrofalno visoki, saj so se za 
običajni stanovanjski objekt, z 
neto tlorisno površino 150 m2 
in velikostjo zazidljivega ze
mljišča 1.000 m2 gibali tudi do 
11.000,00 EUR z DDV.

To bi bilo veliko več od dose
danjega pavšalnega izračuna 
komunalnega prispevka, ki se 
je v naši občini v glavnem na
našal samo na vodovod v višini 
800,00 EUR in v manjši meri 
na kanalizacijo v višini 500,00 
EUR. Skupaj torej 1.300,00

EUR, kar pomeni, da bi se ko
munalni prispevek po novem 
izračunu podražil za skoraj 
10 krat.

Komunalni prispevek v takšni 
višini bi bil povsem nespreje
mljiv in bi v kali zatrl skorajda 
vsakršno novogradnjo v naši 
občini. Seveda bi to bilo pov
sem v nasprotju z našimi želja
mi in cilji, ki smo si jih zadali. 
Zato je sledilo naporno iskanje 
ustreznejšega načina obračuna

vanja komunalnega prispevka, 
pri čemer pa je potrebno pou
dariti, da osnovne formule za 
izračun ni mogoče spreminjati, 
saj je enotna za vse občine na 
celotnem ozemlju Republike 
Slovenije.

Prav tako ni mogoče spre
minjati vrednosti izgrajene 
infrastrukture, ki je ključni 
vhodni podatek, na osnovi ka
terega se nato obračunava viši
na komunalnega prispevka. Na 
osnovi Programa opremljanja, 
ki ga je izdelalo podjetje Oikos 
d. o. o. in ob izdatnem anga
žiranju občinskega vodstva 
ter svetnikov, smo po dveh 
razširjenih sejah Komisije za 
prostorsko planiranje, infra
strukturo in gospodarjenje z 
nepremičninami ter dveh se
jah Občinskega sveta pripravili 
Odlok o programu opremlja
nja zemljišč za gradnjo in me
rilih za odmero komunalnega 
prispevka, ki bo na eni strani 
sprejemljiv za občane oz. tiste, 
ki bodo na območju naše ob
čine želeli graditi stanovanjske

Žetale 38 1404 36,9
Podlehnik 46 1637 42,1

Majšperk 72,8 4146 57,0
Makole 36,9 2106 57,1
Videm 80 5592 69,9
Cirkulane 32,1 2326 72,5
Destrnik 34,4 2687 78,1
Zavrč E 1554 80,5
Cerkvenjak 24,5 2111 86,2
Kidričevo 71,5 6729 94,1
Dornava 2841 2692 94,8
Gorišnica 29,1 3915 134,5
Markovci 29,8 4022 135,0
Hajdina 21,8 3785 173,6
Ptuj 66,7 23729 355,8

Tabela: Gostota poselitve v Podravskih občinah
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ali poslovne objekte, in na dru
gi strani občini dolgoročno še 
zagotavlja potrebno finančno 
vzdržnost.

Prvotni izračun smo s spre
membo koeficientov in raz
merij ter uvedbo dodatnih 
olajšav precej spremenili.

Med drugim smo uvedli:
• splošno olajšavo v višini 50 

%, pri čemer pa je potrebno 
poudariti, da mora občina iz 
lastnih sredstev pokriti raz
liko do polne vrednosti;

• dodatno olajšavo v višini 
25 % za družine, ki imajo 
šolajoče otroke;

• spremembo v razmerju
med deležem stavbnih ze
mljišč (Dpi) in deležem 
neto tlorisne površine stav
be (Dti) iz prvotnih Dpi : 
Dti = 0,5 : 0,5 na Dpi: Dti = 
0,4 : 0,6;

• možnost oprostitve v pri
meru večje oddaljenosti od 
komunalne infrastrukture 
ipd.

Višina komunalnega prispev
ka po novem bi za stanovanj
sko zgradbo, npr. na obmo
čju Gorce, znašala dobrih
1.000. 00 EUR, na območju 
centra Podlehnika pa dobrih
2.000. 00 EUR.

Zavedamo se, da tudi to ni 
malo, vendar je to, glede na 
nov način obračunavanja naj
več, kar smo lahko naredili. 
Verjamemo, daje občanom, in 
predvsem mladim, s tem omo
gočena gradnja na območju 
naše občine.

Upamo pa tudi, da bomo s tem 
uspeli v našo občino privabiti 
še kakšno novo družino oz. 
investitorja, saj je višina ko
munalnega prispevka v neka
terih bližnjih občinah tudi do 
nekajkrat višja, in se giblje od
4.000. 00 do 7.000,00 EUR.

Seveda bomo implementacijo 
odloka ves čas skrbno spre
mljali, in ob morebitnih odsto
panjih od začrtanega, tudi ne
mudoma posredovali - v smi
slu ponovne preučitve možnih 
sprememb odloka.
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Zahvala in voščilo poslanca Branka Mariniča
To, da prihajamo iz krajev, ki lovijo razvoj osrednje Slovenije, v posameznikih, ki nam ni vseeno, vzbudi željo po spremembah. 
Ker se nobena sprememba ne zgodi z danes na jutri in sama od sebe, smo morali verjeti drug v drugega, pokončno stati za 
svojimi dejanji in smelo zasledovati zastavljene cilje.
Pred štirimi leti sem se skupaj s sodelavci v Državnem zboru Republike Slovenije (DZ RS) začel truditi za boljšo in lepšo 
prihodnost. Trdo in predano delo je obrodilo sadove ter postavilo temelje za doseganje novih ciljev, postavljanje novih 
mejnikov - za nadaljevanje poti, ki smo jo pred štirimi leti začeli pisati skupaj. Ljudje, posebno iz obrobnih krajev, so verjeli 
v naše delo, zato so mi zaupali še en mandat. Njihovega zaupanja ne bom izneveril, zato se bomo vsi skupaj še naprej trudili, 
da bi vsi živeli dostojno, da bo pomemben tudi majhen človek, da problemi ne bodo zamolčani, predvsem pa, da bo vsak 
človek ponosen na kraj, od koder prihaja. Da pa je lahko nekdo ponosen na svoj kraj, mu mora ta omogočati vse tisto, kar 
človeka pelje nekim ciljem naproti. V svojem kraju se mora človek počutiti dobro, za ta kraj mora živeti in v njem videti svojo 
prihodnost, ne pa da ljudje bežijo boljšim priložnostim naproti, ker jim domači kraj tega ne omogoča.
Čaka me torej še bolj odgovorna naloga, kot me je čakala pred štirimi leti. Vse, kar v Sloveniji doživljamo zaradi svetovne 
gospodarske krize, se v majhnih krajih, od koder prihajam, opazi še toliko bolj. Zato bomo potrebovali toliko več moči, 
energije in vztrajnosti, da iz situacije, kakršna je, potegnemo najboljše. Skupaj nam bo zagotovo uspelo ...
Ob praznikih, ki prihajajo, vam želim vse dobro, naj se vam uresničijo tiste najbolj skrite želje, predvsem pa ne pozabite 
na pristne medčloveške odnose, ki nas delajo ljudi. Vse lepo v letu 2009!

Poslanec DZ RS Branko Marinič

Podjetniška štiriperesna deteljica Pernat

mag. Ivo BAN, podžupan Občine 
Podlehnik

Tpredprazničnih dneh 
V sem se odpravil na po

poldanski klepet k družini 
Pernat v Stanošino 8/a. Pred
vsem me je zanimalo, kako se 
podjetnik Stane Pernat kot 
glava uspešne podjetniške šti
riperesne deteljice in proizvo
dnega podjetja odziva na naj
novejša poslovna dogajanja. 
Vsem štirim podjetnikom z 
istega dvorišča, Stanetu, ženi 
Rozini, sinovoma Dejanu in 
Damjanu, pojem recesije, o 
katerem se toliko govori za
dnjih nekaj mesecev, ni ne
znan. Pred leti bi morda nek
do dejal, da velika dogajanja 
nikoli ne bodo dosegla naših 
krajev. Ampak se je danda
nes tudi to spremenilo. Kar 
bremeni in tare 'velike' v od
daljenih deželah, pride kmalu 
tudi v naše (nekoč oddaljene 
in zaostale) kraje. Stane Per
nat, ki je zasebni podjetnik 
nepretrgoma že vse od leta 
1977 (skupaj 31 let), pove, da 
od septembra letos že krepko

čutijo vplive svetovne gospo
darske krize, neposredno pa 
težave zahodnoevropskega 
gospodarstva. Pred leti so se 
njihovi zaposleni še krepko 
znojili tudi tik pred novim le
tom, letos pa, kot kaže, bodo 
večino del končali 15. de
cembra. Časa za pripravo na 
božično-novoletne praznike 
bo sicer res nekaj več, toda to 
vidno skrbi tudi njihove za
poslene, pripomni Stane. Do
ber gospodar ne more vendar 
mirno spati, ko ni dovolj dela! 
Za praznovanje je bil še zme
raj do zdaj čas, a ob prazni 
mizi to ne bi šlo, kajne?

Podjetje, ki ga vodi Stane Per
nat, se ukvarja s kovinsko pro
izvodnjo, kijev celoti izvozno 
usmerjena. Proizvajajo razne 
industrijske izdelke za grad
beništvo, objemke in pritrdil
ne izdelke za vodovodne in 
toplovodne sisteme, vključno 
s sistemi talnega gretja. Glav
nina njihovih odjemalcev je 
iz Nemčije (85 %), nekaj pa iz 
Nizozemske, Avstrije, Fran
cije in Italije (15 %). Njiho
va dejavnost je organizirana

tako, da že od leta 1990 tesno 
sodelujejo z družbo Grama, 
d. o. o„ iz Maribora, razen 
tega pa še z 20 kooperanti, ki 
njihove polizdelke do delujejo 
in pripravijo končni izdelek. 
Direktor družbe Stane Pernat 
je prepričan, da se bodo po
goji poslovanja za njegovo in 
podjetji obeh sinov, ki sta več 
ali manj vezani na poslovanje 
očetovega podjetja, posledič
no pa tudi za ženin gostinski 
lokal, v prihodnje zagotovo 
bistveno zaostrili in poslabša
li. To bodo toliko bolj obču
tili, če bodo veliki odjemalci 
končnih izdelkov zmanjšali 
obseg naročil v gradbeništvu, 
ki je predvsem v zadnjem 
desetletju, deloma pa tudi že 
pred tem (v obdobju 1990- 
2008), venomer širilo svoj ob
seg dela in naročil. To bodo 
zagotovo močneje začutili že 
spomladi naslednje leto.
Kot delodajalca ga skrbi tudi 
status vseh drugih osmih za
poslenih, ki z njim delijo do
bro in slabo že preko 20 let. 
To so marljivi ljudje, večino
ma prebivalci naše občine, ki 
imajo prav tako svoje družine

in so ne nazadnje še mladi, 
stari med 37 in 45 leti. Za re
šitev te težave je Stane Per
nat že začel uvajanje nove 
proizvodne linije, v okviru 
katere bo potekala proizvo
dnja podobnih izdelkov, ven
dar iz deloma drugačnih ma
terialov. Njegova glavna skrb 
je ohranitev delovnih mest, 
nikakor pa ne odpuščanje do
brega kadra. Nekaj sodelavcev 
so medtem napotili na doda
tno izobraževanje in usposa
bljanje za opravljanje drugih 
del in nalog (voznik tovorne
ga vozila in upravljalec težke 
gradbene mehanizacije).

Da Stane in Rozina Pernat 
ubirata prave strune podje
tniške marljivosti, vztrajno
sti in posnemanja vrednega 
vzora, potrjujeta tudi sinova 
Dejan (rojen 1978.) in Da
mjan (rojen 1983.), ki sta se 
prav tako odločila za pot sa
mostojnega podjetništva.

Dejan Pernat je postal pod
jetnik že leta 2000 in je po
slovodja podjetja Kovinsko- 
tehniške storitve (KTS) s
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skupno štirimi zaposlenimi v 
proizvodnji (perforiranje alu
minija - večbarvni prezrače
valni izdelki, ki se uporabljajo 
v krovstvu) in vulkanizerski 
delavnici, ki jo je odprl pred 
dobrimi tremi meseci ter je 
nesporno prva te vrste v naši 
občini in daleč naokrog. Nje
govo proizvodnjo dopolnjuje
jo razni kovinski izdelki (sto
pnišča, vrata, ograje...). Ker 
pa očetovo in njegovo pod
jetje potrebujeta prevozniške 
usluge, se ukvarja tudi s tem, 
zato ima trenutno tri tovor
njake vlačilce.

Mlajši sin Damjan Pernat je 
lastnik in poslovodja podjetja 
Tehniško-kovinske storitve 
(TKS) s skupno dvema zapo
slenima. Ukvarja se s prevo
zništvom in proizvodnjo ko
vinskih izdelkov (ograje...).

Na vprašanje, kako učinkuje 
na njihovo poslovanje obču
tna in velika kriza v bančnem 
sektorju poslovanja, podje
tniki in podjetnica iz Stano- 
šine 8/a pojasnijo, da to za 
zdaj nanje nima občutnejših 
vplivov. V pojasnilo Stane 
Pernat pove, da to pomeni, 
da so glede samega tekočega 
poslovanja vseh štirih podjetij 
relativno finančno stabilni in 
neodvisni, saj se je na takšne 
in podobne 'gospodarske 
šoke', deloma tudi pričako
vane, treba pripravljati že 
veliko prej. Trenutno nima
jo večjih investicij, za katere 
bi potrebovali podporo bank 
in neugodne kredite. V ta
kšni situaciji bi bilo njihovo 
poslovanje zagotovo mnogo 
zahtevnejše in izpostavljeno 
številnim tveganjem, kot je 
skokovito naraščanje obresti 
in stroškov drugih bančnih 
uslug.

Kdor hoče biti uspešen podje
tnik, ki ga ne odnese vsak piš, 
pa tudi burji mora biti kos, 
če je preudaren in moder, se 
mora znati spopasti tudi s 
temi neprijetnimi izzivi, ki 
so vendarle stalnica vsakega 
poslovanja. Gospodariti in 
ustvarjati ne pomeni žive

I Hill I iliti nnmii'11 ii'nnM n ni irnu

ti od danes na jutri, pa tudi 
ne samo iz rok v usta. To je 
veliko več. Misliti je treba 
predvsem na pojutrišnjem, 
pa tudi na mladi rod in delo
ma na njihove potomce, na 
skupno prihodnost.

»Edina večja stvar, ki nega
tivno vpliva na celotno naše 
poslovanje, rakrana sloven
skega, deloma že tudi širše
ga evropskega poslovanja, je 
plačilna nedisciplina. Opa
žamo celo takšne odjemalce, 
ki nam naših faktur, ki znašajo 
več tisoč evrov, ne plačajo po 
celo leto. Zamudnih obresti 
jim pa ne moremo zaračunati, 
čeprav znaša valuta plačila od 
60 do 90 dni. Mi pa moramo, 
če zaradi tega zamudimo s 
plačilom, nekaterim dobavite
ljem takoj plačevati zamudne 
obresti. Leta nazaj so se tudi 
pri našem poslovanju na trgu 
pojavljala t. i. slamnata podje
tja, ki so nenadoma izginila, s 
tem pa je izginilo tudi plačilo 
naših uslug. Kljub pazljivosti 
pri izbiri poslovnih partner
jev imamo v povprečju od 5 
do 10-odstotni izpad dohod
ka, ker pride med običajnim 
in že utečenim poslovanjem 
do finančnega zloma ali steča
ja oz. do likvidacije nekaterih 
gospodarskih subjektov. Žal 
se temu v celoti ni mogoče iz
ogniti,« je povedal Stane.

Gostišče Babilon, ki ima ime 
po enem od najimenitnejših 
antičnih mest, ki je bilo na 
obrežju reke Evfrat (dana
šnji Irak), se s svojo tradicijo 
ponaša že od leta 1984 da
lje. Lastnica lokala Rozina 
Pernat pove, da jo ime bolj 
spominja na tisti Babilonski 
stolp, ki se omenja v Svetem 
pismu. Vendar z možem go
stišča in hiše nista gradila z 
nagibi, o katerih govori le
genda o omenjenem stolpu. 
Napuh in vzvišenost sta na
mreč temeljni pogubi vsakega 
ustvarjanja in dela s čimerko
li, posebno če delaš z ljudmi, 
kot to vsakodnevno počne 
Rozina. Vse skupaj je bilo na 
samem začetku bolj povezano 
z idejo in pomisleki, ali bosta

sploh kdaj uspela to dogradi
ti do uporabne vrednosti, saj 
sta pravzaprav začela graditi 
iz 'pepela'. Danes sta oba, nič 
manj pa tudi njuna sinova 
in Dejanova mlada družina, 
ponosna na svojo preteklost, 
posebno ker jim v poslu, 
pa tudi sicer, zaupa toliko 
ljudi.

Stane Pernat (rojen 1956.) se 
je na ptujski kovinarski šoli iz
učil za strojnega ključavničar
ja. Pred služenjem vojaščine, 
ki je takrat še trajala petnajst 
mesecev, je nekaj časa službo
val v Kruševcu (Srbija). Po vr
nitvi je bil zaposlen v podjetju 
Olge Meglič na Ptuju, nato pa 
je prevzel mesto poslovodje v 
Dobrini.

Delo v pletarni mu je kot 21- 
letnemu mladeniču postalo 
nezanimivo, zato seje preselil 
k svojemu stricu v Grosuplje 
in začel svojo podjetniško 
kariero. Kupil si je kamion 
deutz 4500 in z njim opra
vljal vsakodnevne prevoze 
elektromaterialov za Javna 
skladišča (Ljubljana) v razne 
kraje na Štajerskem in v sose
dnje Medjimurje (Hrvaška). 
Podjetništvo ga je tako pre
vzelo, da je nameraval ostati v 
Ljubljani. Če je hotel kaj pri
varčevati, je bilo treba delati 
po 16 ur na dan. Medtem je 
postal tudi oče. Srce pa ga je 
ves čas vleklo v domačo vas v 
dolino Rogatnice, kjer je od
raščal in obiskoval osnovno 
šolo. Leta 1981 sta z ženo Ro
zino kupila zemljišče, kjer da
nes domujejo in poslujejo ter 
začela gradnjo. Osnovna mo
tiva sta jima bila skupen dom 
in izgradnja 'Babilona', ki sta 
ga odprla leta 1984. Tako je 
tudi žena postala podjetnica 
in to ostala vse do danes. Leta 
1987 so že dogradili delav
nico in začeli proizvodnjo 
strešnih (mehanskih) zrač
nikov za razne tipe avtobu
sov. Že takrat so bili, čeprav 
znotraj nekdanje skupne dr
žave, izvozno usmerjeni. Nji
hove proizvode so v avtobuse 
vgrajevali povsod po takratni 
Jugoslaviji.

Odcepitev Slovenije od dru
gih jugoslovanskih republik 
je za podjetnika Staneta Per
nata pomenila izgubo trga 
in možnosti za nadaljevanje 
tovrstne proizvodnje. Vendar 
to iznajdljivega podjetnika ni 
zlomilo. Leta 1990 je bilo v 
podjetju že osem zaposlenih, 
v obdobju 1997-2007 pa celo 
18. Medtem se je dodatno 
ukvarjal tudi s kamionskimi 
prevozi (deset kamionov vla
čilcev), kar je lani opustil in 
se začel intenzivneje posveča
ti sedanji proizvodnji, ki mu 
pomeni nov poslovni izziv.

Ob božičnih praznikih in 
prihajajočem letu 2009 Stane 
Pernat sporoča naslednje:

»Vsem našim občanom, po
sebno tistim, ki bodo ta čla
nek prebrali, želim blagoslo
vljene in mirne božične pra
znike ter zdravo in poslovno 
uspešno novo leto 2009, pa 
tudi vsa nadaljnja leta, kajti, 
kot sem dejal na začetku po
govora, misliti je treba tudi 
(predvsem) za naprej!«

Tistim mladim, pa tudi sta
rejšim, ki še kolebajo, ali se 
odločiti za pot podjetništva, 
ki ni zmeraj gladka, polagam 
na srce, naj se, če se čutijo iz
zvanega in sposobnega, za 
to čim prej odločijo. Če si 
podjetnik, imaš vendarle mo
žnost zagovarjati neke svoje 
odločitve, svoja stališča. To je 
po moje tudi prava pot za la
stni napredek. Toda biti mo
raš marljiv in vztrajen, potem 
lahko na poti tudi vzdržiš. Mi
slim, da se izplača poskusiti. 
Seveda je velika razlika, ali si 
nekje samo zaposlen in lahko 
greš ob določeni uri domov 
ali pa prebediš mnogo noči, 
ko razmišljaš, kako zagotoviti 
kruh zase, za svoje otroke in 
tudi za vse zaposlene v svo
jem podjetju. Brez nadaljnje
ga mora biti podjetniški trud 
viden tudi na drugi strani lista 
v knjigi življenja, ki je prepo
jena tako z lastnim kot tudi z 
znojem vseh zaposlenih.
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Lokalna akcijska skupina Haloze

T okalna akcijska skupina (LAS) Haloze je bila ustanovljena decembra 2006 v Žetalah. Skupina z združevanjem razpoložljivih 
J—/človeških in finančnih virov spodbuja trajnostni razvoj obmejnega podeželskega haloškega območja. Na lokalnem območju 
izboljšuje sodelovanje med posameznimi haloškimi podeželskimi akterji in predstavlja lokalno javno-zasebno partnerstvo. 
Oblikovana je tripartitno, kar pomeni zastopanost tako posameznikov, interesnih združenj in društev kot javnih institucij in 
gospodarskih subjektov.

Lokalna razvojna strategija za Haloze
Lokalna razvojna strategija za Haloze je pomemben razvojni dokument, ki ga bo LAS Haloze uresničevala v programskem 
obdobju 2007-2013 in ima podlago v izdelanem dokumentu Razvojni program podeželja za Haloze 2007-2013.

Lokalna razvojna strategija za Haloze predstavlja dolgoročno usmeritev razvoja območja Haloz. Temelji na analizi stanja 
haloškega obmejnega območja, kar je pomembno za njeno uspešno uresničevanje. Predvideva uporabo človeških in naravnih 
virov.

Zakaj naj se včlanim v LAS Haloze?

Član LAS Haloze postanete, če želite biti obveščani o vseh aktivnostih LAS Haloze oziroma imate projektni predlog, ki bi ga želeli 
sofinancirati s strani Razvojnega programa podeželja za Haloze 2007-2013. Članstvo ne pomeni nobene finančne obveznosti 
ali članarine.
Kako se včlaniti v LAS Haloze?

Člani LAS Haloze lahko postanejo vsi prebivalci, podjetja, društva, vaške skupnosti ... na območju občin Zavrč, Cirkulane, 
Gorišnica, Videm, Majšperk, Podlehnik in Žetale.
Član postanete, ko izpolnite Izjavo o članstvu v LAS Haloze in jo dostavite na naslov LAS Haloze, Cirkulane 56, 2282 
Cirkulane.

Osnovne dodatne informacije o LAS Haloze dobite na sedežih občin oziroma na sedežu upravljalca LAS Haloze.

PRJ HALO Nataša Erlač Cirkulane 56, 2282 Cirkulane 02/795 32 00 natasa.erlac@halo.si

Občina Zavrč Lidija Domjan Zavrč 11, 2283 Zavrč 02/761 04 82 obcina.zavrc@siol.net

Občina Gorišnica Aleksandra Žuran Gorišnica 83 a, 2272 Gorišnica 02/743 11 11 obcina.gorisnica@siol.net

Občina Cirkulane Kristina Kelenc Cirkulane 40 a, 2282 Cirkulane 02/795 34 20 direktor@cirkulane.si

Občina Videm Nada Golob Videm pri Ptuju 54, 2284 Videm 02/761 94 00 nada.golob@videm.si

Občina Podlehnik Miran Krajnc Podlehnik 21, 2286 Podlehnik 02/788 40 60 miran.krajnc@podlehnik.si

Občina Žetale Jože Krivec Žetale 4, 2287 Žetale 02/795 32 80 joze.krivec@zetale.si

Občina Majšperk Gorazd Ladinek Majšperk 32 a, 2322 Majšperk 02/795 08 30 gorazd.ladinek@majsperk.si

Upravljalec LAS Haloze je Podeželsko razvojno jedro Halo, Cirkulane 56, 2282 Cirkulane, telefon 02/795 32 00, elektronski 
naslov info@halo.si.

Več informacij o LAS Haloze najdete na spletni strani www.halo.si.

■ Podlehniš]<H --------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Pet naših vinogradnikov aktivno vključenih v martinovanje HALOZE 2008

Z. Golub

TV /T artinovanje je za vinogra- 
-LV-Ldnika največji praznik. 
V haloških občinah so se letos 
prvič odločili za skupno mar
tinovanje: MARTINOVANJE 
HALOZE 2008, ki so se mu 
priključile občine Podlehnik, 
Cirkulane, Videm in Zavrč, in 
sicer na pobudo Halo Lokalne 
razvojne agencije iz Cirkulan. 
Izvedenih je bilo pet osrednjih 
prireditev, odprtih 23 kleti/ 
kmetij, vključenih 40 vino
gradnikov, iz naše občine 5. 
Martinove jedi so bile na 15 
lokacijah, organizirana sta bila 
Martinov pohod in Martinova 
konjenica - druženje, kulturni 
program, živa glasba, blagoslov 
mošta, šaljivi krsti le-tega, or
ganiziran prevoz s Ptuja in še 
veliko drugega.

Dogajanje se je začelo 3. 11. 
na Vidmu in končalo 15. 
11. z osrednjo prireditvijo v 
Podlehniku, ki so se je udeleži
li domači in tuji gostje. Na pri
reditvi sta spregovorila predse
dnik turističnega društva (TD) 
Milan Vidovič, župan Občine 
Podlehnik in slovenska vinska 
kraljica Svetlana Širec. Velika 
zahvala gre Občini Podlehnik: 
županu, podžupanu in sve
tnikom, ki so akcijo v takšni, 
tržno naravnani obliki, pod
prli. Z njo je TD želelo okre
piti turistično dogajanje v 
domačem kraju in pokazati, 
da sta s tržnega stališča naša 
največja aduta ravno vino in 
bogata kulinarična ponudba, 
ki ju lahko posamezniki po

nudijo gostu. Dokazali so, da 
predstavitve vinogradnikov 
niso bile namenjene pijanče
vanju, ampak druženju, lepi 
ljudski muziki in pesmi ter 
obujanju starih šeg in navad. 
Projekt Martinovanje Haloze 
2008 se je izvajal v okvi
ru Lokalne akcijske skupine 
Haloze in je delno sofinanci
ran iz programa Leader, ki ga 
financira Evropski kmetijski 
sklad za razvoj podeželja.

Martinovo je pomemben in lep 
jesenski praznik, ki je ohranil 
veliko vezi s kulturno dedi
ščino ter ohranjanjem starih 
navad. Naši predniki so ga ob
hajali v zahvalo za vsakokratno 
dobro letino, spremljale pa so 
ga obilne pojedine in tudi vino. 
Poleg tega, da je bilo martino- 
vo glavni zahvalni praznik za 
letino, so ljudje na ta dan po
ravnali najemnine in dajatve 
ter vračali dolgove. Praznik se s 
svojimi oblikami in prazno
vanji spreminja. Pogosti so 
obhodi našemljenih škofov 
po zidanicah, humoristično 
blagoslavljanje vina in različne 
zabavne prireditve. Zadnja leta 
pa se vedno bolj uveljavlja mar
tinovanje, ki poskuša prikazati 
vino kot nepogrešljivo sestavi
no v prehrani in način življe
nja, brez odvečnega popivanja. 
Dediščina martinovanj usmer
ja naš, pogosto odtujen, prena
trpan ali dolgočasen, vsakdan 
k življenju, v katerem bomo 
tako kot naši predniki znali 
živeti uravnoteženo v svojem 
naravnem in kulturnem okolju. 
Martinovanje je postalo naš 
ljudski praznik, ki ga praznu

jemo ob polni mizi in z veselim 
srcem, ker se je mošt spreme
nil v vino. Večina od nas po
zna zgodbo o svetem Martinu, 
ki je s polovico svojega plašča 
pokril prezeblega berača, in da 
je gos, s katero ga velikokrat 
upodabljajo, simbol davkov. 
Martinov dan je bil namreč ne
koč dan plačevanja davkov. Mi 
se veselimo ob polni mizi, na 
kateri ne smejo manjkati peče
na gos ali raca, mlinci, dušeno

rdečo zelje, potica in kostanji. 
Martinovanje je zahvala jeseni, 
ki nas bogato nagradi s svojimi 
plodovi. Ob trgatvi je to najve
čji praznik pridelovalcev vina, 
saj je celoletni vinogradni
kov trud poplačan šele, ko se 
mošt spremeni v vino. Vinarji 
v Halozah pridelujejo kakovo
stna, priznana vrhunska vina, 
zato je martinovanju posveče
na prav posebna pozornost.

NOVO: Zavod Republike Slovenije za zaposlovanje: e-Svetovanje
Informator Podlehniške žvegle

*~7 avod Republike Slovenije 
ZL/za zaposlovanje (ZRSZ) vas 
obvešča, da je na njegovi spletni 
strani www.ess.gov.si objavljena 
nova elektronska storitev e-Sve- 
tovanje, namenjena svetovanju 
pri zaposlovanju in poklicni ori
entaciji. Storitev so razvili v so
delovanju z evropskimi partnerji

in s finančno pomočjo Evropske 
unije. Vabljeni k ogledu in upo
rabi novega pripomočka! 
E-Svetovanje je nova spletna sto
ritev ZRSZ, ki kot osebna spletna 
svetovalnica ponuja informacije, 
nasvete in praktične pripomočke 
za načrtovanje poklicne poti in 
iskanje zaposlitve.
E-Svetovanje je vaša samostoj
na pot do zaposlitve!
Na voljo so štiri rubrike, prek

katerih si lahko pomagate pri 
izboru poklicne poti in iskanju 
zaposlitve. V rubriki Samooce
na lahko spoznate pomembnost 
svojih osebnostnih lastnosti, in
teresov, vrednot, motivov in stila 
življenja pri iskanju zaposlitve. V 
rubriki Zaposlitveni cilji boste 
izvedeli, kateri poklici obstaja
jo, kakšna dela se opravljajo v 
okviru teh poklicev in kakšno 
izobrazbo potrebujete, da bi se v

njih zaposlili. Za uspešno zapo
slitev na prostem delovnem me
stu je treba vedeti, kje in kako is
kati zaposlitev, kako kandidirati 
za delovno mesto, kako pripravi
ti prijavo zanj in kako se pripra
viti za zaposlitveni razgovor. Vse 
to vam ponuja rubrika Veščine 
iskanja dela. V rubriki Trg dela 
pa so vam na voljo informacije in 
podatki o slovenskem trgu dela.

■ Podlehniška "
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Svet za preventivo in vzgojo v prometu - aktivnosti

mag. Ivo BAN, predsednik SPV 
Občine Podlehnik

1'7~ot smo napovedali že v prej- 
l\-šnji številki, so se člani Sveta 
za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu (SPV) Občine Podlehnik 
vključili v akcijo Teden mobil
nosti, ki je po mnogih evropskih 
mestih in krajih potekala od 16. do 
22. septembra. Občina Podlehnik 
je bila ena izmed 22 slovenskih 
občin (od skupno 210), ki se je v 
to vključila.
Temeljni namen je bil prizadeva
nje za kakovostnejši zrak v okoljih, 
kjer živimo, zraven tega pa tudi, da 
bi ljudje začeli spreminjati svoje 
potovalne navade v korist čistejšim 
oblikam prevoza. Zato so imele 
dejavnosti podnaslov Zadihajmo 
s polnimi pljuči. K aktivnemu pri
stopu smo pozvali vse zaposlene 
v občinski upravi, na Policijski 
postaji Podlehnik in Osnovni šoli 
Martin Kores Podlehnik. Zadnjim 
smo predlagali, naj se omenjenega 
dne odpravijo na delovna mesta s 
kolesi, peš oz. naj uporabijo javna 
prevozna sredstva, če je to mogoče. 
Alternativno smo predlagali še, naj 
se več sodelavcev pelje na isti re
laciji v enem avtomobilu. Na kon
kretno izvedbo je negativno vpli
valo deževno vreme, zato vožnja s 
kolesi skorajda ni bila mogoča. 
Druga aktivnost, v katero so bili 
vključeni vsi učenci nižje stopnje, 
je pod geslom Ulice otrokom 
potekala 13. oktobra. Na pobudo 
SPV so se takoj pozitivno odzvali 
ravnatelj Dejan Kopold in učite
ljice razredničarke. Za ves promet 
smo za dve uri zaprli 'šolsko pot', 
torej cesto, ki pelje mimo šole. Ta 
je asfaltno prevleko dobila šele 
lani, zato so jo lahko osnovnošolci 
v organizirani obliki za igro, risa

nje in druge aktivnosti uporabili 
šele zdaj. Učencem je bila takšna 
odločitev zelo všeč. Svoje navdu
šenje so pokazali, ko so turobno 
sivino asfalta v celotni dolžini od 
glavne ceste do konca šolske stav
be prekrili s čudovitimi likovnimi 
stvaritvami. Lepe izdelke, ki so bili 
skoraj še ves teden vidni na cestni 
podlagi, so si ogledali šolski ravna
telj, vsi drugi zaposleni, župan M. 
Maučič ... Učenci so s tem odrasle 
želeli opozoriti, da za sproščeno 
igro in razvedrilo potrebujejo pri
merne površine, ki jih v vseh naših 
krajih zelo primanjkuje.
V ponedeljek, prvega decembra, je 
v organizaciji SPV potekalo zani
mivo in dobro obiskano predava
nje o različnih aktualnih temah s 
področja varnosti v cestnem pro
metu. Člani SPV so v sodelovanju 
z zaposlenimi na domači šoli in 
ob podpori ravnatelja predavanje 
izvedli v avli šole. Predaval je Ja
nez Strelec, član SPV Mestne ob
čine (MO) Ptuj. Udeleženci, med 
katerimi so bili župan Maučič, 
podžupan Ban, ravnatelj osnovne 
šole, članica SPV Milica Jeza, ne
kaj učiteljic in številni občani, so 
predavanje ocenili kot izjemno ka
kovostno in dobrodošlo. Slušatelje 
je najbolj pritegnila aktualna tema 
- vožnja na križiščih s krožnim 
prometom. Pisno vabilo na pre
davanje je bilo posredovano vsem 
gospodinjstvom v naši občini, ra
zen tega pa še prek učencev.
V sredo, 12. decembra, je bil SPV 
naše občine gostitelj in soorga
nizator medobčinskega srečanja 
predsednikov SPV vseh občin, 
ki delujejo na območju Upravne 
enote Ptuj. Srečanje je potekalo v 
prostorih Lovskega doma Podleh
nik. Udeležilo se ga je 24 povablje
nih. Med posebnimi gosti so bili 
predsednik SPV Republike Slove

nije Bojan Žlender, župan Marko 
Maučič in člani Društva upoko
jencev Podlehnik s predsednico 
Pernekovo, ki že vrsto let vzorno 
skrbijo za varnost naših šolarjev 
ob začetku pouka. Na posvetu, ki 
ga je vodil Franc Kozel, predsednik 
SPV MO Ptuj, je bila glede zago
tavljanja varnosti na cestah v naši 
občini znova izpostavljena najve
čja potencialna nevarnost, s ka
tero se številni občani, vključno z 
otroki, vsakodnevno (tudi večkrat) 
srečujemo ob prečkanju magistral
ne ceste. O tem in o drugih nega
tivnih vidikih je uvodoma spre
govoril tudi župan. Predsednik 
SPV Občine Podlehnik Ivo Ban

je v imenu gostiteljev navzočim 
v besedi in številkah predstavil 
geografske, gospodarske, admi
nistrativne in kulturne zname
nitosti naših krajev. Po uradnem 
delu so se podžupan, Bojan Žlen
der, Franc Kozel in Janez Strelec 
odpeljali na ogled kraja prometne 
nesreče, ki se je zgodila lani na ce
sti Podlehnik-Stanošina-Zg. Gru- 
škovje- Ložina. Omenjena nesreča 
je namreč zapisana v vseh uradnih 
evidencah naše države, kar našo 
občino tudi zaradi tega dogodka z 
vidika varnosti v cestnem prometu 
uvršča med deset najnevarnejših 
občin v Republiki Sloveniji.

Prvič v šolo

Učiteljica Danica in 
vzgojiteljica Marija

Mama kapi čeveljce, naša Anka v 
šolo gre, očka kupi torbico, Anka 

se učila bo ...

Qe še spomnite te pesmice? Pr- 
Ovošolci jo že znajo lepo reciti
rati. Naučili so sejo v prvih šolskih 
dneh.
Veliko je prvih stvari v našem ži
vljenju: prvi jok, prvi smeh, prvi 
koraki, prva zaljubljenost ... pa 
tudi prvi vstop v šolo. To je po
memben mejnik za otroke in tudi

za njihove starše. Za otroke se je z 
vstopom v šolo odprl nov svet, svet 
znanja, skrivnosti, novih poznan
stev in igre. Da, tudi igre, kajti igra 
je učenje in učenje je lahko igra.
V letošnjem šolskem letu je vsto
pilo v našo šolo 18 prvošolcev, 
11 deklic in 7 dečkov. Po dolgem 
času spet malo večje število, saj je 
bil vpis prejšnja leta manjši. In ka
kšna je letošnja generacija otrok? 
Lahko rečemo, da je to generacija 
pravih junakov, nič več niso plašni 
in tihi. Nobenih solzic ni več vide
ti tako kot prve dni, ure v šoli jim 
že prehitro minejo. Včasih že kako 
zagodejo učiteljici ali pa sošolcem. 
Skratka, postali so pravi šolarji. 
Najbolj pa so se razveselili ogro

mne slastne torte, ki jih je pričaka
la prvi šolski dan.
Zdaj so minili že trije meseci. V 
šoli smo se že veliko naučili in iz
peljali veliko dejavnosti:
- Na obisku smo imeli policista 
Damjana, ki nam je pokazal varne 
poti v okolici šole.
- Vključili smo se v projekt Pasav- 
ček.
- Na športnem dnevu smo se po
merili v teku in izvedli prvi izlet za 
športni program Zlati sonček.
- Na naravoslovnem dnevu Ulice 
otrokom smo se seznanjali s pro
metom in risali po asfaltu.
- Na tehniškem dnevu smo izdelo
vali prometne znake iz stiropora in 
okraske iz slanega testa.

- Kulturni dan smo imeli na Ptuju, 
kjer smo si ogledali kinopredstavo 
in obiskali Ptujski grad.
- Ob Tednu otroka smo v ustvar
jalni delavnici izdelovali izdelke iz 
sadežev in plodov.
- Predstavili smo se v oddaji za 
Radio Maribor.
- Pripravljamo novoletne ustvar
jalne delavnice in kulturni pro
gram, na katerega bomo povabili 
starše.
Vsi skupaj se bomo trudili, da nam 
bo v šoli lepo, da bomo dobro so
delovali in skupaj poiskali poti, ki 
bodo otroke vodile k uspehu, nji
hova življenja pa bomo poskušali 
napolniti s pravljicami, domišljijo, 
glasbo, igro in znanjem.

■ Podlehniška "
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Veseli december; Alkohol ubija - največkrat nedolžne!

Damjan BRAČIČ, 
vodja policijskega okoliša

A lkoholiziranost udele- 
./""Vžencev v prometu in pre
velika hitrost vožnje sta žal še 
vedno najpogostejša dejav
nika pri prometnih nesrečah 
z najhujšimi posledicami. V 
tem obdobju je problematika 
alkohola in hitrosti na cestah 
še bolj pereča. Zdaj je t. i. ve
seli december, ki ga mnogo 
ljudi praznuje ob alkoholnih 
pijačah, zato policija v teh 
dneh izvaja vrsto dejavnosti 
za večjo varnost udeležencev 
v cestnem prometu.

Vožnja pod vplivom alkohola

je lahko smrtno nevarna. Al
kohol namreč najprej oslabi 
sposobnost normalnega mi
selnega presojanja, temu pa 
sledijo slabša sposobnost za
znavanja, napačne ocene raz
dalj, počasne reakcije, motnje 
pri ravnotežju, zožen zorni 
kot ... V organizmu ostane 
tudi do 12 ur ali več po zauži
tju, naslednje jutro po uživa
nju alkoholnih pijač še vedno 
nismo popolnoma sposobni 
za varno vožnjo oziroma je 
lahko pri preizkusu alkoho
liziranosti stopnja koncen
tracije alkohola še vedno nad 
dovoljeno.

Predvsem mladim svetuje
mo naslednje:

• Če vozite, se popolnoma 
odpovejte uživanju alko
holnih pijač, mamil in psi- 
hoaktivnih zdravil.

• Če niste voznik, ne prise- 
dajte v vozilo k vozniku, ki 
je užival alkoholne pijače.

• Med vožnjo se ne obota
vljajte opozoriti voznika, ki 
krši cestnoprometne pred
pise, saj sta od njegovega 
ravnanja odvisna vaša var
nost in življenje.

Starši naj bodo pozorni, kje 
njihovi mladoletni otroci 
preživljajo svoj prosti čas in s 
kom se vozijo.

Posebej opozarjamo vse la
stnike gostinskih lokalov in

organizatorje različnih de
cembrskih zabavnih priredi
tev, na katerih se bodo proda
jale tudi alkoholne pijače, naj 
spoštujejo določbe zakona o 
omejevanju porabe alkohola. 
Ne točite alkoholnih pijač ti
stim, ki so že pod vplivom al
kohola, mladoletnim, poseb
no pa tistim, za katere veste, 
da bodo zatem sedli za volan.

Vsem želimo varno vožnjo, 
v novem letu 2009 pa obilo 
zdravja in osebne sreče!

In ne pozabite: vožnja pod 
vplivom alkohola ubija - naj
večkrat nedolžne!

Komisija za otroško varstvo, socialno varstvo in zdravstvo

Srečanje starejših Občine Podlehnik
svetnica Jožica Svenšek, članica 
Komisije za otroško varstvo, 
socialno varstvo in zdravstvo

^Vadnjo nedeljo v septem- 
/-rfhrn, 28. 09. 2008, je bilo 
tradicionalno srečanje sta
rejših občanov, ki ga je pri
pravila Komisija za otroško 
varstvo, socialno varstvo in 
zdravstvo Občine Podlehnik 
v sodelovanju z župnijskim 
Karitasom.

Srečanje se je začelo z mašo v 
farni cerkvi Sv. trojice. Člani 
župnijskega Karitasa so sta
rejšim pred vhodom v cer
kev pripeli nageljne, tako da 
se je vedelo, da je to njihov 
dan. Maševal je pater Janko 
Gašparič, z branjem beril, 
prošnjami in pri daritvi pa so 
sodelovali tudi starejši.

Po maši se je srečanje nada
ljevalo v krajevni dvorani v 
Podlehniku. Prisotne so poz
dravili in nagovorili: župan

Občine Podlehnik Marko 
Maučič, predsednik Komisije 
za otroško varstvo, socialno 
varstvo in zdravstvo Občine 
Podlehnik Milan Vidovič, 
predsednica Društva upo
kojencev Podlehnik Milica 
Pernek, predsednica Krajev
ne organizacije Rdečega kri
ža Podlehnik Danica Kurež 
in pater Janko Gašparič. Pod 
vodstvom Zdenke Golub 
je sledil kulturni program 
osnovnošolcev, plesno-rit- 
mične skupine in Ljudskih 
pevk Turističnega društva 
Podlehnik. Otroci so z lut
kovno igrico, plesom, petjem 
in razigranostjo polepšali po
poldan babicam, dedkom in 
vsem starejšim. Ljudske pev
ke pa so jih navdale z nostal
gijo, saj je bila domača ljudska 
pesem v življenju večine sta
rejših del njihovega druženja 
in sprostitve.

Kulturnemu programu je sle
dilo kosilo. Po njem smo iz
med prisotnih izbrali najsta

rejšega občana in najstarejšo 
občanko. Zanimivo je, da je 
ta čast letos doletela zakonski 
par Rozalijo, staro 85 let, in 
Bogomirja, starega 89 let, Ši
rovnik iz Podlehnika 28. Sin 
Venci, ki ju je spremljal, nam 
je povedal, da sta ata in mama 
stopila na skupno življenjsko 
pot leta 1947 in sta tako lani v 
ožjem družinskem krogu pra
znovala biserno poroko. Na 
odru smo jima poklonili sim
bolni darili ter jima zaželeli

predvsem zdravje in udeležbo 
na srečanjih starejših še mno
go let. Za prijetno popoldan
sko razpoloženje so poskrbeli 
muzikantje Sosedi.

Starejši so na srečanju doži
veli polepšan in popestren 
vsakdanjik, za kar smo se po
trudili vsi. Živahni pogovori, 
pesem in smeh na obrazih 
prisotnih so zagotovilo, da so 
srečanja zaželena in ostajajo 
naša obveza tudi vnaprej.

- P<5dlehni3]<n *
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Mesec požarne varnosti - izvedba vaje in problematika PGD, 24.10. 2008

mag. Ivo BAN, 
podžupan Občine Podlehnik

"X 7"naši občini deluje le eno 
V prostovoljno gasilsko dru

štvo (PGD), ki skrbi za požar
no varnost in priskoči ljudem 
na pomoč, kadarkoli je to po
trebno - ne zgolj ob požarih, 
ampak tudi ob naravnih in 
drugih nesrečah. Naša občina 
dobro skrbi za nakup opreme 
gasilcev, saj se župan kot naj
odgovornejši za varnost ter 
zaščito občanov in njihovega 
premoženja, dobro zaveda izje
mno pomembne vloge gasilcev. 
To je toliko pomembnejše, ker 
imamo na tako velikem obmo
čju (46 km2) ob zahtevnih tere
nih in razpršeni poselitvi le eno 
gasilsko društvo.
V oktobru, ki je tudi mesec po
žarne varnosti, so gasilci še ak
tivnejši kot sicer, saj veliko de
lajo na preventivi, obveščanju 
in ozaveščanju občanov. Z ra
znimi vajami preizkušajo svojo 
pripravljenost in opremo.
PGD Podlehnik je imelo samo
stojno vajo 24. oktobra. V njej 
je sodelovalo potrebno števi
lo gasilcev, razen njih pa tudi 
druge spremljajoče ekipe, npr.

ekipa prve pomoči. Načrt vaje 
je predvideval požar na do
mačiji Janeza Arnuša v hribo
vskem delu Podlehnika, kamor 
sta gasilsko vozilo s cisterno in 
kombi za prevoz gasilske ekipe 
in drugega osebja prispela ob 
predvidenem času. Po danih 
navodilih in prenosih potreb
nih povelij so gasilci začeli gaše
nje, vsi drugi pa preostale pred
videne aktivnosti. Izvedbo vaje 
sta si na kraju samem ogledala 
župan Marko Maučič in podž
upan Ivo Ban. Ob koncu vaje, 
ko je poveljnik PGD podal žu
panu končno terensko poročilo 
(raport), se je župan zahvalil 
vsem sodelujočim za požrtvo
valnost, jim čestital ob uspešni 
izvedbi vaje ter pripomnil, da 
jim želi mnogo uspeha pri nji
hovih prihodnjih aktivnostih 
in čim manj konkretnih potreb 
po njihovi pomoči. Temu se je 
pridružil tudi podžupan.
Še ne dober mesec od uspe
šne izvedbe simulirane vaje pa 
so podlehniški gasilci morali 
konkretno intervenirati le slab 
kilometer od gasilskega doma, 
ko je 20. novembra zagore
lo v kuhinji stanovanjske hiše 
v Podlehniku, v naselju nad 
osnovno šolo. Požar se je iz

kuhinje kmalu razširil po vsem 
nadstropju in ga v celoti uničil. 
Gasilci so ob hitrem posredo
vanju uspeli zaustaviti širjenje 
ognja iz spodnjega nadstropja 
na druge dele stanovanjske hiše 
in tako bistveno omilili more
bitno materialno škodo, ki naj 
bi sicer znašala okrog 30.000 
evrov. K sreči se pri tem nihče 
ni telesno ali kako drugače po
škodoval.
Gasilci so lani prek številnih 

sponzorjev, zasebnih daroval
cev in ob izdatni pomoči obči
ne uspeli kupiti novo interven
cijsko vozilo znamke Ford, ki je 
neopremljeno stalo ca. 20.000 
evrov. Z dodatno nadgradnjo 
vozila, ki je potekala jeseni in 
za katero je bilo treba plačati

še 30.000 evrov, je vozilo v ce
loti pripravljeno za hitre inter
vencije tudi na težje dostopnih 
terenih, ki jih je v naših krajih 
veliko.
Občani so najbolj veseli, če se z 
gasilci srečajo le na kakšni pri
reditvi, ob novem letu pa pri 
prodaji koledarjev, sicer pa se 
vse leto najraje priporočajo sv. 
Florijanu, naj varuje njihove 
domove, imetje, živino in polje 
pred ognjem in drugimi nadlo
gami!
Da bi v letu 2009, ki trka na 

vrata, živeli mirno, varno in 
predvsem, kar se varnosti 
tiče, preudarno, vam želijo 
vsi člani PGD Podlehnik! Bla
goslovljene in mirne božične 
praznike!

Podelitev nazivov »Kulturna šola leta 2008« in »odličnost«

Z. Golub

A kcijo s sklepno priredi- 
-/"Vtvijo na Slivni pri Vačah, 
geometričnem središču Slove
nije, sta letos že petič pripravila 
Zveza kulturnih društev Slove
nije in Javni sklad RS za kultur
ne dejavnosti. Naziv Kulturna 
šola so prejele osnovne šole 
(OŠ): OŠ Ribnica na Pohorju, 
OŠ Ljudski vrt Ptuj, OŠ Treb
nje, OŠ Sostro, OŠ Litija in OŠ 
Simona Gregorčiča Kobarid. 
Priznanje Odličnost za delo 
na kulturnem področju pa so 
prejele: OŠ Mirana Jarca iz Čr
nomlja, OŠ iz Vavte vasi, OŠ 
Trbovlje, OŠ Lava iz Celja, OŠ

borcev za severno mejo Mari
bor in naša OŠ Martin Kores 
Podlehnik, ki je naziv prejela 
zaradi delovanja na področju 
lutkarstva. Letošnje srečanje je 
bilo posvečeno človekoma, ki 
sta bistveno vplivala na zgo
dovino Slovenije, Primožu 
Trubarju in Rudolfu Maistru. 
Vsi udeleženci srečanja so lah
ko obiskali katero od delavnic 
(folklorno, literarno, gledali
ško, likovno, glasbeno ...).

Obiskali so tudi bližnje geo
metrično središče in si ogledali 
spomenik s simboli naše države 
(grb, zastava, himna ...), kjer 
obelisk simbolično označuje 
težišče samostojne Slovenije.

Geoss je srce Slovenije, posta
vljen je bil leta 1982. Na njem 
so vklesani verzi iz Zdravljice, 
ki je postala naša državna hi
mna, skupaj z lipo, na drogu 
pa plapola slovenska zastava. 
Ob deseti obletnici slovenske 
države in dvajsetletnici Geossa 
pa so nastali še verzi, ki jih je 
zapisal eden od najodgovor
nejših za ustanovitev Geossa, 
Peter Svetik:

Pomisli v Geossu, postoj: 

je naš, je moj in tvoj 

simbol za naš obstoj - razvoj, 

za našo srečo, mir, spokoj!

Celotno prireditev je vodilo 
Družinsko gledališče Kolenc.

Z naše šole so se prireditve 
udeležili lutkarji in si ogleda
li okolico Vač. Te so gručasto 
naselje v Občini Litija. Ležijo 
na planotastem svetu pod po
bočji Posavskega hribovja in 
skupaj z okolico veljajo za eno 
od najbogatejših znanih praz
godovinskih najdišč v Slove
niji. V okoliških grobiščih so 
našli številne grobne pridatke, 
kot so posode, orožje in nakit 
iz starejše železne dobe. Vače z 
okolico so bogato naravno, kul
turno in turistično središče.

■ Podlehniška "
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Nagrada za učenca Uroša

Danica Kurež

T Tčenči naše šole radi sode- 
W lujejo na raznih likovnih 

in literarnih natečajih. Tako so 
tretješolci sodelovali tudi na 
natečaju Naj večja modrost, 
ki sta mi jo zaupala dedek ali 
babica. Na natečaju je učenec 
naše šole Uroš Svenšek osvo
jil tretjo nagrado.
Septembra je bil v Ljubljani v 
Cankarjevem domu 8. Festival

za tretje življenjsko obdobje 
pod geslom Za strpno sožitje 
vseh generacij. Na otvoritve
nem forumu so podelili tudi 
nagrade za omenjeni natečaj. 
Uroš je bil povabljen skupaj 
z mentorico Danico. Na pri
reditvi je bilo veliko pomemb
nih osebnosti, zato je bilo to 
za Uroša veliko doživetje. Po 
dogodku pa sta si z mento
rico ogledala še naše glavno 
mesto.

Hr ™
■b

Ko bom velik, bom ...

Z. Golub

\Tovembra smo si ogledali 
-L > predstavo Ko bom velik, 
bom ... Predstavo nam je po
darila Pošta Slovenije, izvajal 
pa jo je Studio Anima, d. o. o.. 
Zgodba je govorila o poklicih. 
Predstavo je odlično odigral 
Sten Vilar in nam zabavno 
predstavil in približal različ
ne poklice, med katerimi je 
bil poklic poštarja Pavlija ne
kaj posebnega. Poštar Pavli 
je vsem sporočil, da je ključ 
do uspeha predvsem veselje 
do dela. Vsak izmed nas ima 
željo, da nekoč postane nekaj, 
kar ga bo v življenju izpopol
njevalo in osrečevalo. Odlo
čitev, kateri poklic izbrati, pa 
je vse prej kot lahka. Vsem na

šoli je razdelil tudi veliko ška
tlo sreče.
Sten Vilar nam je na kratko 
predstavil nekaj modrosti:
- Otroška igra je neposredna 
in spontana komunikacija. 
Kot najbolj naravna aktivnost 
nam daje moč, pogum in ve
selje za delo. Človeka ohranja 
aktivnega in radovednega.
- Prek igre se sproščamo, spo
znavamo, učimo in ustvarja
mo.
- Z igro rastemo, kajti igra je 
bolj sveža od vode, bolj zdrava 
od mleka in za človeka najve
čji dar svobode.
- Na poti našega življenja 
ljudje različno oblikujemo 
medsebojne odnose, ki so 
potrebni, da sploh lahko ži
vimo, načrtujemo, delamo in 
ustvarjamo. Človek ne more

brez komunikacije in dialoga, 
saj je medsebojno sporazu
mevanje način, s katerim se 
uresničujemo in potrjujemo 
v vsakodnevnem življenju. 
- Zaupajmo si, delajmo do
bro, skupaj, pomagajmo si in 
oplemenitimo skupno delo.

- Anima je duša, ljubezen in 
srce - od tu pa prihajata nena
vadna volja in moč, ki vodita 
naprej z nasmehom na obrazu.
- Bistvo človekovega življenja 
je odnos, odnos do okolja, do 
sočloveka in končno tudi do 
samega sebe.

Ptuj - odprto mesto

Z. Golub

tujski poulični festival je v 
-L sedmih letih gostil artiste 
in umetnike z vseh celin na
šega planeta. Tudi letošnji fe
stival je bil harmonija domače 
in tuje ustvarjalnosti. Vodja 
organizacijskega odbora je 
Robert Križanič, na festivalu 
pa se predstavljajo najrazlič
nejša gledališča in skupine, od 
otroških do odraslih. Festival 
je bil tudi glasbeno zanimiv.

Potekal pa je zadnji teden v 
avgustu.
Učenci OŠ Martin Kores 
Podlehnik so že drugo leto 
sodelovali na pouličnem fe
stivalu Ptuj - odprto mesto.
Lutkovna skupina je zaigra
la igrico Na zeljnem listu, ki 
govori o prijateljstvu. Plesna 
skupina Sošolci pa je zaplesala 
ples z naslovom Zabava. Na 
citre je zaigrala Petra Grabro
vec, na violino pa Hana Feguš, 
nakar so si ogledali nekaj raz
ličnih predstav.

■ Podlehniška ~
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Predstavitev učiteljice Zdenke Golub

asist. mag. Dejan Kopold, 
ravnatelj Osnovne šole Podlehnik

lede na uspehe v zadnjem 
VJobdobju sem bil s strani 
glavnega in odgovornega ure
dnika mag. Iva Bana naprošen, 
naj vsem bralcem Podlehniške 
žvegle predstavim učiteljico 
Zdenko Golub. Osnovna šola 
Martin Kores Podlehnik je 
edina v Občini Podlehnik in 
tako še kako vpeta v življenje 
in delo okolja. Gre za majhno 
šolo v osrčju Haloz, na kateri 
deluje tudi vrhunski kader in 
učiteljica Zdenka Golub je za
gotovo predstavnica le-tega.

Svoje prve korake v pedagoški 
poklic je naredila ravno na naši 
šoli, kjer je zaposlena od leta 
1981. Nekaj let je poučevala 
tudi na takratnih podružnicah 
Rodni Vrh in Žetale, opravlja 
pa delo razredne učiteljice.

Vsako leto aktivno vodi šte
vilne projekte, predvsem oko
ljevarstvene, kot sta Vodni 
detektiv in Dan zemlje, sicer 
pa se aktivno vključuje v vr
sto drugih projektov, ki redno 
potekajo na šoli. Tako bogati 
življenje in delo na šoli ter pri
speva k njenemu ugledu v širši 
okolici, predvsem pa v lokalni 
skupnosti.

Šola zelo dobro sodeluje in 
živi s krajem oziroma s kra
jani. Veliko učencev, nekateri 
so danes že odrasli, pa pozna 
učiteljico Zdenko predvsem 
po lutkah. Po teh je daleč nao
krog prepoznavna tudi šola. V 
občini najbrž ni otroka, ki ne 
bi bil videl lutkovne predstave, 
si izdelal lutke in se z njo igral. 
Otroci se namreč z lutkami 
srečajo še pred začetkom šola
nja, saj se jim že od prvega leta 
naprej na različnih prireditvah 
uprizarja lutkovne predstave 
in predstavlja lutke. Zdenka 
Golub redno objavlja članke 
o lutkah, lutkarjih in izdelova
nju lutk v pedagoških revijah

Razredni pouk, Otrok in dru
žina, Katarina, Educa - revija 
za razredni pouk in predšol
sko vzgojo, Bučka in Didakta. 
Redno objavlja tudi članke o 
delu lutkovnega krožka v ob
činskem glasilu Podlehniška 
žvegla, piše pa še za časopise 
Večer, Štajerski Tednik, Dru
žina in Kmečki glas. Hkrati 
je članica uredniškega odbora 
pri Novem mesečniku, ravno 
v tej publikaciji pa je redno 
namenjala pol strani otrokom 
in njihovim staršem.

Seveda bi lahko napisal še 
veliko, a predstavimo njeno 
delo tudi v luči zunanjih, vse
slovenskih ocenjevalcev. V 
Sloveniji so vsako leto številni 
projekti, pri katerih tudi naša 
šola redno sodeluje. Trenutno 
je vključena v štiri državne in 
evropske projekte, ki potekajo 
na področju šolstva. Tako je 
bilo tudi leta 2007, ko je država 
razpisala projekt z naslovom 
Kulturna šola in Odličnost 
znotraj kulture v šolstvu. Naša 
osnovna šola je kandidirala na 
obeh področjih in tekmovala 
z veliko večjimi šolami iz vse 
Slovenije. V okviru Kultur
ne šole smo se uvrstili med 
prvo šesterico iz vse Slovenije, 
v okviru Odličnosti znotraj 
kulture v šolstvu pa smo do
segli prvo mesto. Nagrado za 
Odličnost 2008 je septembra 
letos šola prejela za delovanje 
na področju lutkarstva.

V lanskem šolskem letu je 
Društvo ravnateljev ptujskega 
področja izdalo razpis za pri
znanja dr. Franja Žgeča za šol
sko leto 2008/2009. Gre za pri
znanja uspešnim učiteljicam 
in učiteljem. Po mnogih letih 
se je na razpis znova prijavila 
tudi naša osnovna šola. Šolski 
kolektiv je moral sam izbrati 
enega izmed svojih sodelavcev 
in ga predlagati za priznanje. 
Predstavniki so se odločili za 
Zdenko Golub. Žgečevo pri

znanje je prejela oktobra le
tos, fotografija s podelitve pa 
prikazuje, kako predsednik 
Društva ravnateljev ptujskega 
področja Rajko Jurgec predaja 
priznanje naši sodelavki.

Ravno ko sem dokončeval ta 
članek pa nas je Zdenka vno
vič osupnila in presenetila, saj 
je novembra izdala knjigo Pra
znični nastopi. Gre za knjiži
co, ki obsega 99 strani in je po 
njenih besedah nastajala kar 
nekaj let, saj so v njej vse zapi
sane igre in lutkovne predstave 
tudi zaigrane. Gre za njeno če
trto izdano knjigo. Pred nekaj 
leti je s sodelavkama oziroma 
prijateljicama Metko Gumilar 
in Alenko Kutnjak izdala dve 
publikaciji za poletno in zim
sko šolo v naravi, nato pa še 
knjigo Šolsko lut
kovno gledališče, 
v kateri najdejo 
učitelji, vzgoji
telji, mentorji in 
lutkarji nasvete, 
kako izdelati lutke 
in seveda besedila 
za lutkovne pred
stave.

Knjiga Praznični 
nastopi je razde
ljena na različna 
poglavja oziroma 
praznike, ki so 
opisani. Dodanih 
je 14 igric, ki so 
primerne za igra
nje otrok in mla
dine ter tudi za

lutkovne predstave. Je odličen 
pripomoček mentorjem, uči
teljem, vzgojiteljem ter otro
kom in mladostnikom, ki se 
poskušajo v igranju.

Zdenka pravi, da je knjižico 
posvetila vsem svojim prija
teljem, igralcem in lutkarjem. 
Njen rek za zadnje delo pa je: 
»Ustvarjati, pomeni dvakrat 
živeti.«

Veliko je stvari, ki jih je Zden
ka Golub že počela. In to je bil 
le delček njenega ustvarjanja 
iz zadnjega časa. Verjamem 
pa, dajo vsi bralci Podlehniške 
žvegle dobro poznate. Pa naj 
bo to iz šole, z raznih obiskov, 
nastopov ali drugih udejstvo
vanj. Le upamo lahko, da bo 
svoje delo nadaljevala.

Zdtnlu Golub

PRAZNIČNI
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Podžupan obiskal varovance v domovih upokojencev na Ptuju in v Muretincih

mag. Ivo BAN, 
podžupan Občine Podlehnik

T~'\om upokojencev Ptuj s 
-Lv svojo enoto v Muretin
cih je tudi letos poslal svoj 
poziv občinam, naj se udele
žijo dneva odprtih vrat. Letos 
je bilo to 2. oktobra. Skoraj 
ves dan so na obeh lokacijah 
potekale številne kulturne in 
druge aktivnosti. Osrednje

prireditve na Ptuju se je med 
redkimi predstavniki občin 
udeležil podžupan Občine 
Podlehnik mag. Ivo Ban. Vse 
zbrane je nagovoril, jim zaže
lel dobrega počutja in krepke
ga zdravja. Nato je sledil in
dividualni obisk po sobah in 
pogovor z vsakim podlehni
škim občanom, tako na Ptuju 
kot v Muretincih. Trenutno 
je v obeh enotah osem obča

nov, pet moških in tri ženske. 
Mesečna obveznost doplačila 
iz občinske blagajne je avgu
sta za vse varovance teh dveh 
domov stala 2.205 evrov. Naj
višji posamezni znesek do
plačila je znašal 719, najnižji 
pa 28 evrov. Največji znesek 
polne oskrbe našega varovan
ca je v istem obdobju znašal 
830, najnižji pa 463 evrov. 
Kronološko je bila v tem ob

dobju najstarejša varovanka 
stara 94, najmlajša pa 45 let. 
Nekaj varovancev je še zelo 
aktivnih in pomagajo pri raz
ličnih vsakodnevnih domskih 
opravilih. Nekateri med njimi 
tudi veliko likovno ali ročno- 
delsko ustvarjajo, na primer 
varovanka Kristina. Njeni 
umetniški izdelki na več me
stih krasijo skupne prostore v 
domu.

Krajevna organizacija Rdečega križa (KORK) Podlehnik

KORK Podlehnik

"Obžajoči se prazniki so 
.Opravi čas za razmislek, kaj 
smo v prejšnjem letu naredili 
dobro in kaj bi lahko bilo po
storjeno še boljše. Tudi v naši 
KORK smo se ozrli nazaj in

ugotovili, da smo v prejšnjem 
letu storili veliko drobnih de
janj, ki so polepšala vsaj kak 
trenutek ljudem, ki so se zna
šli v stiski. In človeških stisk je 
v teh krutih časih vedno več. 
Tudi prihajajoče božično-no- 
voletne praznike želimo deliti

z ljudmi. Želimo, da nas čar 
božiča in novega leta napol
ni s pozitivno energijo, z ži
vljenjskim optimizmom. Prav 
je, da se že enkrat zavemo, da 
niso pomembne le material
ne dobrine. Pomembneje je, 
da smo srčni, odprti za dru

ge ljudi, notranje bogati in da 
znamo vse to deliti z drugimi. 
Pomembno je, da vemo, kaj 
hočemo in da si osmislimo 
svoje življenje.
Želimo vam vse lepo v letu, 
ki prihaja!

10-letnica Turističnega društva Podlehnik
Danica Kurež

T) rireditev ob 10-letnici turi- 
JT stičnega društva (TD) se je 
odvijala septembra v slovesnem 
vzdušju ob ogledu lepe razstave 
in bogatem kulturnem progra
mu, v katerem so se predstavile 
skupine iz društva, nastopila 
pa sta tudi nepogrešljiva mlada 
člana, nadarjena glasbenika ci
trarka Petra Grabrovec in fraj- 
tonar Marko Belšak.

Prireditve se je udeležilo veli

ko gostov: poslanec Državne
ga zbora Republike Slovenije 
Branko Marinič, domači župan 
Marko Maučič, podžupan Ivo 
Ban, župan sosednje občine 
Friderik Bračič, svetnica in sve
tniki Občine Podlehnik, pred
sednik Turistične zveze (TZ) 
Ptuj Albin Pišek in predstavnik 
TZ Slovenije, domači duhovnik 
p. Janko Gašparič, Halo Lokal
na razvojna agencija iz Cirku
lan, predsednica Folklornega 
društva (FD) Rožmarin iz Do
lenc Slavica Petrovič ter veliko

drugih gostov in članov TD.

»10 let ni ravno veliko, vendar 
je za nas, ki smo ustanovili in 
gradili novo društvo, precej. Za 
nas, ki smo si težko utirali pot 
in dokazovali pomen turizma,« 
je povedal predsednik društva 
Milan Vidovič in predstavil 10- 
letno delovanje.

Turistično društvo je bilo usta
novljeno 21. 8. 1998. V sejni 
sobi krajevne dvorane se je 
takrat na ustanovitvenem obč
nem zboru zbralo 31 krajanov,

in sicer na pobudo Franca 
Drobniča kot predsednika in 
članov iniciativnega odbora. 
Drobnič je bil tudi prvi predse
dnik društva. TD zdaj že veliko 
let uspešno vodi Milan Vido
vič, podpredsednik društva pa 
je Stanko Prevolšek. Velika ve
čina članov upravnega odbora, 
nadzornega odbora in DR dela 
ter sodeluje od same ustanovi
tve. Kot novemu društvu jim ni 
bilo lahko orati ledino, saj so 
bili največkrat zavrnjeni in so 
se morali dokazovati bolj kot

” Psdlehniškn “
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društva s tradicijo. Najprej so 
se lotili izobraževanja članov.

Leta 1999 so izvedli prvo oce
njevanje domov in poslovnih 
objektov ter letos že devetič 
podelili priznanja. Temu so do
dali še ocenjevanje novoletne 
urejenosti in izbor božičnih ja
slic. Istega leta so začeli pohode 
po Občini Podlehnik. Naleteli 
so na velik odziv, saj se ljudje 
radi udeležujejo pohodništva. 
Načrtu dela so naslednje leto 
dodali jesenske prireditve z 
martinovanjem, ki so ga kraja
ni sprejeli z odobravanjem, saj 
ima skoraj vsaka hiša v občini 
vinograd. Prireditev so razširili 
z razstavami in kulinariko, nato 
pa so uvedli še blagoslov mošta, 
ki ga z domačim duhovnikom 
opravijo vsako leto pri Novi 
cerkvi. Vsako leto izberejo tudi 
vinogradnika leta. Do zdaj so 
dobili ta naziv: Stanko Prevol- 
šek, Konrad Vaupotič, vinogra
dništvo Cestnik-Vaupotič, Šte
fan Pernek in Štefan Fošnarič. 
Pred šestimi leti pa so jesenske 
prireditve spet razširili s kmeč
kimi opravili, kožuhanjem in 
trebljenjem buč.

Leta 2000 so začeli tudi čistilno 
akcijo, ki pa je potrebovala kar 
nekaj let ozaveščanja doma
činov. Zadnja leta je udeležba 
lepa, kar pomeni, da krajanom 
ni vseeno, v kakšnem okolju 
živijo.

Začutili so potrebo po ohranja
nju starih običajev, navad, pe
smi in muzike ter v društvu leta 
2001 ustanovili skupino pevk 
ljudskih pesmi Trstenke, ki pa 
so leta 2007 ustanovile svoje 
društvo. Ob tem so spoznali, 
da v našem kraju ni srečanja 
ljudskih pevcev, godcev, plesal
cev in narečnih skupin, zato so 
začeli srečanje, ki je postalo že 
tradicionalno.

Zdaj v TD Podlehnik deluje 
več sekcij:

- SKUPINA ZA OHRANJA
NJE ŠEG IN NAVAD je bila 
ustanovljena leta 2000, vodi jo 
Zdenka Golub. Skupina vsako 
leto pripravi predstavitev do

mače šege oziroma navade, in 
sicer po ustnem izročilu. Bese
dilo zapišejo in ga nato drama
tizirajo. Naš kraj nato predsta
vijo doma, zunaj domače obči
ne in v sosednjih državah.

- ORAČI IZ JABLOVCA so se 
pridružili društvu leta 2004, 
vodi jih Martin Večerič. Med 
pustom predstavljajo pustno 
tradicijo kraja domačinom, 
zunaj domače občine in po Slo
veniji.

- Od leta 2004 v TD društvu de
luje tudi PLESNO-RITMIČNA 
SKUPINA pod vodstvom Pa
vle Vodušek Birko. V skupino 
so vključeni otroci. Predstavili 
so se doma, zunaj občine ter v 
sosednjih državah. Voditeljica 
samostojno pripravlja vse ko
reografije, kostume in scene.

- Od leta 2006 v društvu de
lujejo tudi ljudske pevke TD, 
vodi jih Marija Vaupotič. Nji
hova želja je, da ljudsko petje 
ne utone v pozabo in ga želijo 
prenesti na nove rodove.

- Lani so ustanovili skupino 
ljudskih godcev Haloški vese
ljaki, ki jih vodi Franc Butolen. 
Ljudska muzika tako v našem 
kraju ne bo utonila v pozabo.

Za promocijo kraja oziroma 
občine v Sloveniji so izdali šti
ri zloženke in tri razglednice. 
Prav tako so začeli izdelovanje 
spominkov - klopotcev, ki jih 
izdeluje Franc Butolen.

Skupina delovnih članov TD je 
izdelala smerokaze za pešpoti, 
nakar so pripravili smeri in do
ločili štiri pohodniške poti.

Leta 2005 so začeli ocenjeva
nje vina. Projekt vodi Ludvik 
Maučič, udeleži pa se ga veli
ko vinogradnikov, ki prinesejo 
vina, saj jim ni vseeno, kakšno 
kapljico imajo v svojih kleteh.

Že nekaj let so se trudili in vi
nogradnike spodbujali k akciji 
VINOTOČEV, lani pa so izve
dli prvi PUŠLŠANK pri druži
ni Štefana Perneka v Ložinah.

Letos so devetega avgusta na 
Gorci ob viničarskem muze

ju že tretjič postavili klopotec 
ter pripravili bogat kulturni 
program in pogostitev za ude
ležence. Zelo se trudijo in so
delujejo pri delih za obnovo 
viničarskega muzeja, saj želijo, 
da dobi podobo, kakršno je 
imel nekdaj.

Decembra bodo pri Novi cerkvi 
že tretjič postavljali adventni 
venec - velikan in novoletno 
smrečico.

Pred 10. obletnico društva pa 
so izdali tudi zgoščenko, na ka
teri se predstavljajo Skupina za 
ohranjanje šeg in navad, Ljud
ske pevke TD in ljudski godci 
Haloški veseljaki.

Njihovo delo je v desetih le
tih postalo zelo usklajeno ter 
izvajajo akcije in prireditve, 
ki so postale že tradicionalne. 
Usklajeni so z delom v domači 
občini, zelo dobro sodelujejo 
z društvi izven občine, s Turi
stično zvezo Slovenije in Halo 
Lokalno razvojno agencijo iz 
Cirkulan. Skrbijo za promoci
jo kraja in društva v različnih 
medijih.

Po predstavitvi društva so po
delili priznanja za dolgoletno 
uspešno delo v društvu. Prejeli 
so jih: Milan Vidovič, Stanko 
Prevolšek, Mira Maučič, Zden
ka Golub, Silva Šeruga, Pavla 
Krajnc, Jože Vaupotič, Ivan 
Golub, Stanko Zajšek, Franc 
Butolen, Zofka Toplak, Zvonko 
Mlakar, Stanko Vaupotič, An
gela Večerič in Branko Pernat.

Za aktivno vodenje skupin v 
društvu so prejeli priznanja:

Martin Večerič (Orači iz Jablov- 
ca), Pavla Birko Vodušek (Ple- 
sno-ritmična skupina), Zdenka 
Golub (Skupina za ohranjanje 
šeg in navad), Marija Vaupo
tič (Ljudske pevke TD), Franc 
Butolen (ljudski godci Haloški 
veseljaki).

Za dobro sodelovanje in po
moč društvu so prejeli prizna
nje: Občina Podlehnik, Župnija 
Sv. trojica v Halozah, Osnovna 
šola Martin Kores Podlehnik, 
Društvo upokojencev Podleh
nik, Prostovoljno gasilsko dru
štvo Podlehnik, Franc Milošič, 
Lovska družina Podlehnik, 
Halo Lokalna razvojna agenci

ja iz Cirkulan, Športno društvo 
Podlehnik, bar Babilon - Zinka 
in Stane Pernat, Ludvik Mau
čič, FD Rožmarin Dolena, Kul- 
turno-umetniško društvo Sp. 
Kungota.

Posebej so bili deležni zahva
le: prevozništvo Franc Večerič, 
kmetijska mehanizacija Alojz 
Grabrovec, Peugeot Franc To
plak in prevozništvo Danilo 
Hliš.

Ob sklepu slovesnega dela pri
reditve pa je častni občan Ob
čine Podlehnik Ludvik Maučič 
zrecitiral že zdavnaj pozabljeno 
Zdravljico haloški kapljici, vsi 
prisotni pa so zapeli in nazdra
vili lepemu jubileju TD. Ku
harji, ki so se ves dan trudili, 
so nato postregli vsem navzo
čim, ti pa so poklepetali ter se 
poveselili in zavrteli ob zvokih 
ansambla Trio Žamet.

- Psdlehniikn *
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Zeleni december in pletenje adventnih vencev

Z. Golub
V

/'"''lani turističnega društva 
V_v(TD) so se v soboto pred 
prvo adventno nedeljo zbrali 
pri Novi cerkvi in s skupni
mi močmi izdelali adventni 
venec - velikan in adventne 
venčke za tri naše cerkve. 
Dan prej pa so moški nabirali 
zelenje za spletanje. V nede
ljo pri pozni maši je nato p. 
Janko Gašparič blagoslovil 
adventni venec - velikan in 
vse venčke, ki so jih župljani 
prinesli v cerkev. Prvo svečko 
na adventnem vencu je sim
bolično prižgal podžupan 
Občine Podlehnik mag. Ivo 
Ban. Navzočim je spregovoril 
o kulturni vlogi in pome

nu ohranjanja in negovanja 
takšnih običajev in zaželel 
spokojnosti in umirjenosti v 
predbožičnem času.

Adventni čas je čas novega 
cerkvenega leta, čas pričako
vanja, upanja in hrepenenja. 
Izdelovanje venca ima boga
to simboliko in govorico, je 
znamenje prihoda in zmage. 
Liturgična barva tega časa je 
vijoličasta in pomeni spokor- 
nost. Je čas, ko se spomnimo 
preteklosti, ter nas spodbuja, 
da živimo v sedanjosti in da 
se pripravimo na prihodnost. 
To je čas štirih tednov pred 
božičem, ko se pripravljamo 
na Kristusov prihod na svet in 
pričakujemo božič - najlepši 
krščanski praznik.

Vsako nedeljo bomo prižigali 
svečke, saj je to čas, ko premi
šljujemo, kako živimo in ali 
pustimo, da kdo vstopi v naša 
srca in življenja. Advent je čas

novih sklepov in dejanj.

Z vsako novo svečko je tako 
vsako novo nedeljo pred bo
žičem več luči v naših domo
vih in srcih.

Člani karitasa praznovali 80-letnico Elizabete in Cecilije Lozinšek

Z. Golub

X Tovembra so člani Kari- 
.1 >| tasa pripravili praznova
nje ob osemdesetem rojstnem 
dnevu dvojčic Cecilije in Eli
zabete Lozinšek. Najprej jima 
je čestital p. Janko Gašparič, 
predsednik Stanko Vaupotič 
ju je razveselil z lepim verzom 
prav zanju, Marica Repinc 
pa jima je poklonila darilo. 
Upihnili sta tudi svečke na 
torti. Prijetno praznovanje je 
bilo hkrati zahvala za lepo so
delovanje.

Cecilija in Elizabeta sta duho
viti dvojčici, aktivni članici 
Karitasa in župnijski sode
lavki, Haloze pa sta prehodili 
po dolgem in počez. Radi be
reta, poklepetata o prebrani 
knjigi in radi imata živali. Kot 
prvorojenki sta rojeni 18. 11. 
1928 v kmečki družini. Ma
terin porod je bil zelo dolg in 
težak. Luč sveta je najprej za
gledala Lizika. Bila je izjemno 
slabotna in jo je babica takoj 
krstila. Medtem so že poiskali 
»furmana« (voz in konje), da 
bi odpeljali mamo v ptujsko

bolnišnico, tedaj pa je na svet 
privekala še Cilika. Z božjo 
pomočjo so vse tri okrevale in 
preživele. Čez nekaj let so se 
rodili še brat Hanzek, sestra 
Marija in brat Franc, ki so že 
pokojni.

Svoje otroštvo sta preživeli v 
Dežnem, na majhni kmetiji - 
kočariji. Redili so eno ali dve 
kravi, telička, če je bila letina 
dobra, tudi več. Imeli so ko
koši, purane in od dve do tri 
svinje. Imeli so leseno hiško 
z vrtom in sadovnjakom, kjer 
so rasle slive, jabolka, hruške, 
češnje in dren, ki je bil zelo 
dober za kompot in domači 
kis. Njihove hiške že dolgo ni 
več.

Šolo sta obiskovali v Podleh
niku in njuna prva učiteljica 
je bila Marija Maučič, potem 
pa ju je do konca poučevala 
Anka Fras. Takrat je osnovno 
šolanje trajalo sedem let. Za
dnja tri leta so imeli nemško 
šolo, zaradi česar niso prav 
nič razumeli in se seveda niso 
veliko naučili.

Do dvajsetega leta sta delali

na domači kmetiji in hodili 
pomagat sosedom. Nato sta 
se zaposlili na Vinogradni
ški zadrugi Gorca-Dežno, 
kjer so obdelovali vinograde. 
Tam sta rezali, vezali, kopali, 
želi, kolili, šturcali, brali in 
delali vse, kar se je pač v vi
nogradu delalo. Zadruga se je 
potem priključila Kombinatu 
Podlehnik. Delali sta še nekaj 
let in nazadnje ostali brez za
poslitve. Lizika je šla delat v 
župnišče v Trebnje pri Celju. 
Delala je kot pomočnica go
spodinje, nato pa prevzela vse 
delo ter kuhala, čistila, skrbe

la za manjšo kmetijo in živali. 
V župnišču je potem prišlo do 
menjave in Lizika je še sedem 
let delala kot snažilka na sre
dnji trgovski šoli.

Cilika pa je opravila babi- 
ško šolo. Delala je štiri leta v 
Podlehniku, nato pa tri leta v 
materinskem domu na Ptuju. 
Potem so jo znova premestili 
na domači teren, ker je naj
boljše poznala haloške raz
mere, kraje in ljudi. Rade so 
jo imele mamice in seveda 
otroci. Okopala in previla je 
vsakega novorojenca daleč

■ Podlehniška "
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naokrog. Vsako novo mami
co je naučila, kako negovati 
dojenčka, kako ga okopati in 
nahraniti. Vsako družino je 
obiskovala tri leta, čeprav je 
bilo obvezno le eno. Prejela 
je tudi status medicinske se
stre. Potem ko se je upokoji
la, je pazila na otroke, ko so 
mamice morale v službo. Ne
govala je tudi starejše ljudi in 
jim delala družbo.

Na jesen življenja živita v hi
ški ob župnijski cerkvi svete 
trojice. Čas jima krajša pet 
muc. Sta zelo aktivni članici 
Karitasa, ker Cilika pozna ve
liko ljudi, ve natančno, komu 
bosta kaj podarili in kdo kaj 
potrebuje.

Cilika še prepeva v cerkve
nem zboru, Liziki pa glas tega 
ne dopušča več, čeprav je pre

pevala 30 let. Veliko prebirata 
verski tisk in najrazličnejše 
knjige, med drugim tudi zah
tevne zgodovinske. Ni pra
znika in ne nedelje, da ne bi 
bili pri maši. Sta tudi zvesti 
molilki rožnega venca, članici 
Frančiškove družine in moli
tvene skupine. Radi priskoči
ta na pomoč, kjer ju potrebu
jejo. Znata tudi veliko starih 
pesmi in molitev. Njuna naj-

W(1 'wi

ljubša molitev pa je O gospa 
moja ... Zapeti znata veliko 
pesmi. Obiskali sta tudi otro
ke v šoli in jim pripovedovali 
o življenju nekoč.

Vprašali smo ju, kaj si želi
ta, pa sta povedali, da prav 
nič posebnega, le duševnega 
zdravja, da bi lahko bili aktiv
ni kot do zdaj.

Zahvalna nedelja - srečanje župnijskih sodelavcev

Z. Golub

rVadnjo soboto v oktobru 
/ J so se na družabnem sre
čanju zbrali člani župnij
skega pastoralnega sveta, 
gospodarski svet, člani Kari
tas, bralci in drugi sodelav
ci. Srečanje so začeli v cerkvi 
s skupno molitvijo in mašo. 
Nato so skupaj preživeli lep 
sobotni popoldan.

Ob zahvalni nedelji, ob škofo
vi zahvali, so domači duhov
niki dodali tudi svojo zahvalo 
za vso pomoč sodelavcem, ki 
so pripravljeni sodelovati, po
magati, svetovati, organizirati 
in s skupnimi močmi graditi 
in ustvarjati Cerkev. Sodelav
ci so župnikovo posvetovalno

telo, ki preučuje, načrtuje, 
usklajuje, spremlja in prever
ja izvajanje pastoralnega dela 
v župniji. Velika zahvala gre 
tudi gospodinji Mariji, ki 
neutrudno skrbi za župnij
ski dom, hrano in vrt. Do
mači duhovnik je praznova
nje sklenil z besedami, da so 
sodelavci sol in luč župnije, 
naj bodo strpni, potrpežljivi 
ter naj svoja bogata znanja in 
izkušnje prenašajo za dobro
bit celotne župnije.

V domači župniji se je nare
dilo že veliko del, vendar je 
načrtovanih še več. Patri pa 
imajo zahtevno in odgovor
no vodenje župnije in skrb za 
duhovno rast župljanov. Žu
pnijska vrata so vsem na ste- 
žaj odprta, tako za sodelova

nje kot za tolažbo in duhovno 
pomoč.

Sodelavci so preživeli skupni 
popoldan ob druženju, klepe
tu in lepem petju ter si nabrali 
novih moči in utrdili skupne

medsebojne vezi za nadaljnje 
delo.

Ljudski pregovor pravi: 
»Potrpežljivost je grenka 
rastlina, ki obrodi bogate 
sadove.«

Določbe o uporabi pirotehničnih izdelkov
Damjan Bračič, Policijska postaja Podlehnik

Spoštovani občani!

Vnovič so pred vrati BOŽIČNO-NOVOLETNI PRAZNIKI, ki jih bo velika večina naših 
občanov praznovala brez hrupa, drugi pa se teh praznikov znova ne bodo mogli veseliti brez 
pokanja raznih petard in spuščanja raket. Zato mi dovolite, da vas tudi ob koncu tega leta 
opozorim na nevarnosti, ki prežijo na nas ob nepravilni ali objestni uporabi pirotehnike.

Medtem ko je uporaba teh izdelkov posameznikom v zabavo, je mnogim takšno početje neprijetno ter jim vzbuja strah, 
nelagodje in občutek nevarnosti!

Želimo vas opozoriti, daje bil letos uveljavljen novi zakon o eksplozivih in pirotehničnih izdelkih (Uradni list RS 35/2008). 
Najpomembnejša novost na področju pirotehničnih izdelkov se nanaša na prepoved prodaje, posesti in uporabe ognjemetnih 
izdelkov kategorije 2 in 3, katerih glavni učinek je pok (najpogosteje so to petarde najrazličnejših oblik in moči, SEM 
SPADAJO TUDI tako imenovane PIRATKE, MEGICE in podobno).

Policisti bodo dosledno ukrepali proti vsem, ki bodo kršili določbe o uporabi pirotehničnih izdelkov. Za posameznike je 
predvidena globa od 400 do 1.200 evrov.

- Podlehniška

ŽVEGLAdecember 2008 21



V/////////AI riimirm

©
REPUBLIKA SLOVENIJA

MINISTRSTVO ZA OKOLJE IN PROSTOR

www.mop.gov.si, e: gp.mop@gov.si 
Dunajska cesta 48, 1000 Ljubljana 
t: 01 478 74 00, f: 01 478 74 22

***★ ★
★ * ★ ★
*★* Projekt je sofinancirala Evropska unija iz proračuna vseevropskih prometnih omrežij. * 2 3 4

Na podlagi dragega odstavka 32. člena Zakona o prostorskem načrtovanju (Uradni list RS, št. 33/07 in 70/08 - ZVO-1B)
Ministrstvo za okolje in prostor, Direktorat za prostor s tem

JAVNIM NAZNANILOM

obvešča javnost o javni razgrnitvi
dopolnjenega osnutka državnega prostorskega načrta za odsek avtoceste Draženci - mednarodni mejni prehod Graškovje

Ministrstvo za okolje in prostor naznanja javno razgrnitev:

L dopolnjenega osnutka državnega prostorskega načrta za odsek avtoceste Draženci - mednarodni mejni prehod Graškovje, 
ki ga je pod številko projekta 7069 novembra 2008 izdelal ZUM d.o.o. iz Maribora (v nadaljnjem besedilu: dopolnjen osnutek 
državnega prostorskega načrta);
2. povzetka za j avnost;
3. variantne rešitve prostorske ureditve z obrazložitvijo predloga izbora rešitve ter
4. strokovnih podlag, na katerih temeljijo rešitve dopolnjenega osnutka državnega prostorskega načrta.

Gradivo iz prejšnje točke bo od 5. januarja 2009 do 5. februarja 2009 javno razgrnjeno:

- na Ministrstvu za okolje in prostor, Direktoratu za prostor, Dunajska cesta 21, Ljubljana,
- v prostorih Občine Podlehnik, Podlehnik 21, Podlehnik.

Javno naznanilo in povzetek za javnost sta na vpogled v digitalni obliki na spletnih straneh Ministrstva za okolje in prostor: 
http://www.mop.gov.si/si/drzavni_prostorski_nacrti/vpogled_v_postopke_priprave_drzavnih_prostorskih_aktov/

Javna obravnava bo potekala:

- 22. L 2009 s pričetkom ob 18.00, v krajevni dvorani, Podlehnik 9, Podlehnik.

V okvira javne razgrnitve ima javnost pravico dajati pripombe in predloge na dopolnjen osnutek državnega prostorskega načrta. 
Pripombe in predlogi se lahko do 5. februarja 2009 oddajo pisno na mestih javne razgrnitve kot zapis v knjigo pripomb in 
predlogov, lahko se pošljejo na naslov Ministrstvo za okolje in prostor, Dunajska cesta 48, Ljubljana, ali na elektronski naslov 
gp.mop@gov.si. pri čemer se v rubriki »zadeva« navedejo ključne besede »Draženci - MMP Gruškovje«.

Ministrstvo za okolje in prostor bo preučilo pripombe in predloge javnosti in v roku 30 dni po končani javni razgrnitvi do 
njih zavzelo stališče, ki ga bo objavilo na spletni strani Ministrstva za okolje in prostor: http://www.mop.gov.si in posredovalo 
Občini Podlehnik.

Metka ČERNELČ 
GENERALNA DIREKTORICA 
DIREKTORATA ZA PROSTOR

- Podlehniška ~
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Pripovedka za vse naše otroke

Miklavž na obisku pri podlehniških otrocih
I. Ban

X Ta predvečer sv. Miklavža je otroke iz naše občine obiskal 
X >1 prvi iz serije dobrih mož, ki si decembra kar podajajo 
kljuko. Popoldne ob 16. uri so se otroci zbrali v krajevni 
dvorani. Miklavž se tokrat ni mogel pripeljati s sanmi, saj je bila 
zunanja temperatura precej nad ničlo in do tedaj še ni snežilo. 
To pa radoživim otrokom, ki so dvorano napolnili skoraj do 
zadnjega kotička, ni pokvarilo veselja in pričakovanj. Otroci so 
Miklavžev prihod počastili z lepim nastopom, na katerem so 
pokazali svojo marljivost. Nežni zvoki uvodne glasbe, ko je na 
citre zaigrala Petra Grabrovec, so otroke zazibali v sanjavi svet 
meseca decembra. Pod vodstvom učiteljice Zdenke je nekaj 
učenk izvedlo zanimivo igrico, pripovedko o sv. Miklavžu in 
njegovi predanosti otrokom. Mili zvoki violine, na katero je 
zaigrala A. C. Ban, so ob izvedbi skladbe Metuljčki na oder 
privabili angelčke, ki so radoživo poplesavali in nežno mahali 
s svojimi krilci vse do Miklavževega prihoda. Otroci so ga 
morali pred tem na ves glas večkrat poklicati, ker jih sicer ne bi 
bil slišal. Tudi letos sta sv. Miklavža spremljala dva peklenščka. 
Otrokom sta v kosti nagnala veliko, morda preveč strahu. 
Dobri mož si je letos vzel čas za naše otroke, čeprav se mu je 
sprva precej mudilo. Ko je videl in slišal, kaj vse naši otroci 
zmorejo in znajo, kako znajo peti in deklamirati ter koliko 
daril so mu medtem njegovi pomočniki pripravili za vse te 
pridne otroke, se je mirno naslonil na svojo škofovsko palico, 
si nekoliko popravil strumno nadeto kapo, ki mu je venomer 
silila na oči, si pomel svoje brke, brado in sive lase, nato pa 
spregovoril otrokom. Dolgo jim je govoril, po glasu sodeč pa se 
otrokom še ni zdel tako star, zato so otroci sprva pomislili, da 
to ni tisti Miklavž, ki jih je obiskal lani. Ko pa mu je, še sam ni

vedel, kako, kar zlepa in nepričakovano z glave zdrsnila velika 
in z zlatimi robovi prešita kapa, ki je ob soju luči, medtem ko 
je nekoliko nerodno drsela proti tlom, tako zablestela in se 
zalesketala, da je enemu od otrok v celoti obsijala njegov mil 
in nasmejan obraz, da se je mnogim zazdelo, kot da je ves zlat, 
so otroci ugotovili, kako sivi in dolgi so v bistvu Miklavževi 
lasje. Zdaj so bili prepričani, da je to vendarle pravi Miklavž 
in tudi on je bil tega neizmerno vesel. Pomočniki angelčki 
in njihov vodja pater Damjan so Miklavžu skrbno podajali 
zavojčke, ki jim ni in ni bilo konca. Koši in velike košare so bili 
do vrha polni. Ker pa še vedno ni bilo dovolj prostora, so pred 
Miklavža prinesli še nekaj škatel. Dobri mož je klical otroke, 
se z njimi pomenkoval, ti pa so mu spet peli in pripovedovali 
razne zgodbe. No, tudi Miklavž je bil kar zvedav. In videti je 
bilo, da je res prebral prav vsa pisma! Tista, ki so mu jih poslali 
otroci, pa tudi druga, od staršev, učiteljev, patrov ... Prav vse 
mu je bilo zelo znano. Tudi če se je med otroci znašel kak 
nepridiprav, je Miklavž na ta dan malo zamižal na eno oko, 
na eno pa že tako slabo vidi, kot je sam poudaril, da nekaterih 
otrok sploh ni več prepoznal, toliko so medtem zrasli. Zato 
pa je k sebi poklical prav vse otroke, ne samo majhnih, kot so 
to počeli nekoč njegovi dedki Miklavži. In tudi vse je obdaril! 
Nekaterim je namenil celo več daril, če so bili posebno pridni 
in marljivi med letom. Preden je Miklavž odšel, se je še enkrat 
ozrl po vsem prostoru in preveril, ali ni morda kdo od otrok 
ostal brez darila, in ko so mu otroci potrdili, da ima vsak svoje 
darilo, si je znova nekoliko popravil svojo slovesno obleko in 
škofovsko kapo, vzel v roke palico ter našim otrokom za letos 
še zadnjič pomahal v pozdrav. Takrat pa se mu je že nekoliko 
mudilo, rekoč, da mora še k mnogim otrokom, vendar v drugih 
krajih.

Življenje je -potovanje, 
za katerega nifiče ne dobi zemljevida.

I1" V ° Vsakdo potuje po svoje in si sproti riše svoj zemljevid.
\^0 • A- Vsaka risba je nov smerokaz za vse,

ki bodimo po čudovitih potek živkjenja.
Leto, ki prihaja naj bo pot dobre volje, ljubezni in zdravja.

Vesele božične praznike in 
srečno novo leto 2009 vsem želim 

članom <T<D in občanom!

'sednikJTŠD Vodlehnik^lMilan Vidovič

■ Podlehniška ~
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Varno delo v gozdu

Igor Kopše, univ. dipl. inž. gozd

Letos se je vključno z novem
brom v slovenskih gozdovih 
pri sečnji in spravilu lesa zgo
dilo osem nesreč s smrtnim 
izidom, najmanj 24 ljudi je 
bilo težje telesno poškodo
vanih. Na srečo na območju 
Občine Podlehnik letos ni
smo ugotovili nobene od teh 
in upajmo, da bo tako ostalo 
tudi v prihodnje. Smo pa zato 
opazili nekaj težjih poškodb

v sosednjih občinah. Prav 
zato na Zavodu za Gozdove 
Slovenije opozarjamo vse, ki 
v svojem gozdu delajo sami, 
naj bodo pri tem skrajno pre
vidni, saj je delo v gozdu eno 
od najnevarnejših. Pri tem 
izpostavljamo dela z motor
no žago in drugimi orodji, 
ki imajo rezila, ročno spra
vilo, ročno nakladanje lesa, 
spravilo lesa s traktorji ter 
vožnjo lesa po gozdnih vla
kah in poteh. Izkušnje in po
drobne analize nesreč kažejo,

da se večina teh zgodi zaradi 
podcenjevanja nevarnosti pri 
gozdnem delu, neuporabe 
osebne varnostne opreme, za
starelih ali slabo vzdrževanih 
delovnih naprav (motorna 
žaga, traktor) in predvsem za
radi pomanjkljivega znanja o 
tehnikah dela in nevarnostih 
pri delu v gozdu.

Dela naj se torej lotijo le tisti, 
ki so za take razmere usposo
bljeni in primerno opremlje
ni. Brezhibna oprema, orodje 
za delo in znanje so nujni za 
varnost in učinkovitost. Dela

mo ob lepem vremenu in ugo
dnih vremenskih razmerah. 
Obvezna je uporaba osebne 
varovalne opreme - zaščitna 
čelada, hlače, čevlji, rokavice 
in dobro viden delovni jopič. 
V gozdu nikoli ne delajmo 
sami! Kjer je le možno, upo
rabljajmo traktor z vitlom ali 
vsaj žični nateg in škripec. 
Že vnaprej razmislimo, kako 
bomo ukrepali v primeru ne
sreče. Pri sebi moramo imeti 
torbico za prvo pomoč in mo
bilni telefon.

Vaš revirni gozdar

Tečaj iz varnega dela z motorno žago

Na Zavodu za gozdove Slovenije bomo na območju Občine Podlehnik v začetku 
marca 2009 organizirali dvodnevni seminar iz Varnega dela z motorno žago. Na 
seminarju bodo inštruktorji z gozdarske šole iz Postojne tečajnike seznanili s so
dobno motorno žago, njenim delovanjem in vzdrževanjem, s potrebnim orodjem in 
opremo za varno delo, obenem pa jih bodo podučili o pravilni tehniki dela.

Teoretični del bo potekal v Lovskem domu Podlehnik, praktični pa v bližnjih 
gozdovih.

Seminar bo sestavljen iz treh delov:

• 1 del - teorija, spoznavanje sodobne motorne žage, vzdrževanje in delovanje;
• 2 del - demonstracija, praktični prikaz različnih načinov podiranja;
• 3 del - praksa, pod nadzorom inštruktorjev tečajniki očistijo motorno žago, nastavijo motor, nabrusijo verigo, potem

sami podrejo in obdelajo nekaj dreves.

Kotizacija za seminar bo znašala 40 evrov in bo vključevala nezgodno zavarovanje, literaturo, uporabo orodja, osebnih 
zaščitnih sredstev, goriva in maziva ter prehrano. Priporočljivo je le, da imajo tečajniki svoje žage in primerno obutev. 
Prijavite se lahko na Krajevni enoti ZGS na Ptuju, Zoisova pot 5, med uradnimi urami vsak ponedeljek in sredo med 7.00 
in 9.00 na telefonu 02/780 01 70 ali v kontaktu z revirnim gozdarjem.

ZAVOD za GOZDOVE 
SLOVENIJE

Območna enota Maribor
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